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نگران تامین گاز هستیم

وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه با ایجاد 
ارتباط میان سامانه »تم« و سامانه وزارت کار، 
تعاون و رفاه اجتماعی، دریافتیم که بخشی از 
۸۰۰ هزار نفر متقاضی مسکن های حمایتی 
از دهک های ۸ تا ۱۰ هستند، گفت: اولویت 
وزارت راه و شهرسازی و دولت بر اساس اصل 
۳۱ قانون اساسی؛ مســکن دار کردن اقشار 
کم درآمد و محروم جامعه از دهک های یک 
تا سه است. فرزانه صادق در نشست با اعضای 
کمیسیون عمران مجلس، پیشنهاد تشکیل 
»کمیته مســکن« میان اعضای کمیسیون 
عمران و معاون مسکن وزارت راه و شهرسازی 
و دیگر معاونین مرتبط را مطرح کرد تا هدف 
گذاری های برنامه هفتم پیشرفت در حوزه 
مسکن را با جدیت بیشتری پیگیری کنند. 
وی در واکنش به ســخنان برخی از اعضای 

کمیسیون عمران، به ضرورت...

خاموشی ها 
به حداقل رسید

پیشنهاد اخذ مالیات 
ارزش افزوده از سکه

۵ درصد از احکام سند 
توسعه تعاون اجرایی شد

پیشنهاد تشکیل 
»کمیته مسکن« 
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وزارت ارتباطات به دنبال 
ارتقای کیفیت اینترنت است

دهک های یک تا سه خانه دار می شوند

تامین مسکن اقشار کم درآمد و محروم 
صفحه3

صفحه2

کشف 2۴۰ هزار دستگاه  غیرمجاز  رمزارز 
وزیر  نیرو  خبر  داد:

رییس انجمن تجــارت الکترونیک تهران گفت:به 
نظر می رســد دولت جدید طبق مواردی که اعلام 
می کند، به دنبال ارتقای کیفیت اینترنت در کشور 
است و این جای امیدواری دارد.  نشست رونمایی از 
چهارمین گزارش کیفیت اینترنت در ایران، برگزار 
شد؛ رییس انجمن تجارت الکترونیک تهران دراین 
نشست اظهار کرد: این گزارش چهارمین گزارش از 
کیفیت اینترنت در ایران است. لازم به ذکر است این 
اولین گزارش در دوره جدید است که منتشر می شود 
و امیدواریم فضا در دولت جدید تغییر کند. نیما قاضی 
افزود: به نظر می رسد دولت طبق مواردی که اعلام 
می کند موافق بوده و به دنبال ارتقای کیفیت اینترنت 
در کشور است و این جای امیدواری دارد. این موضوع 
به این دلیل مهم اســت که اینترنــت  اصلی ترین 
بستری است که در آن فعالیت می کنیم و از کیفیت 
مناسبی برخوردار نیست و وظیفه خود می دانیم که 
این موضوع را پیگیری کنیم. در ادامه این نشست پویا 
پیرحسین لو - رییس کمیسیون اینترنت و زیرساخت 
انجمن تجارت الکترونیک، با بیان اینکه این گزارش 
فصل تابستان و پاییز را مورد بررسی قرار می دهد، 
اظهار کرد: اتفاقاتی که اوایل دی ماه ســال جاری و 
شــامل رفع محدودیت ها بود هم مورد بررسی قرار 
داده است. وی افزود: از میان چالش هایی که اینترنت 
ایران با آن رو به روست، می توان به سه مورد یعنی 
محدودیت ها، تحریم ها و مشکل در شبکه دسترسی 
اشاره کرد. یکی از اقدامات خوب دولت گذشته تلاش 
برای رفع مشکل سوم یعنی شبکه access بود اما 
همانگونه که می دانیم این موضوعات امری زمان بر 
هستند. پیرحسین لو ادامه داد: ناگفته نماند که در ۶ 
ماه گذشته اتفاقات خوبی هم رخ داده که می توان 
به رفع اختلال IPV۶ و بازگشایی سامانه شفافیت 
اختلال اینترنت است که اتفاق مهمی بود. رییس 
کمیسیون اینترنت و زیر ســاخت انجمن تجارت 

الکترونیک تصریح کرد...

وی تسهیل در امر حمل ونقل ریلی و حل مسائل موجود بین دو 
طرف را از مهم ترین اهداف این بازدید برشمرد و گفت: خوشبختانه 
تصمیمات خوبی برای افزایش حمل بار و تسهیلات متقابل اتخاذ 
شد و امید است این اقدامات به افزایش تولید در فولاد مبارکه و 
کاهش مشکلات حمل ونقل بار از مناطق سنگان و چادرملو کمک 

کند.
وی با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه به عنــوان یکی از بهترین و 
بزرگ ترین شرکت های تولیدی کشــور با تمام ظرفیت در حال 
فعالیت اســت و در حوزه های آب، برق و استفاده از انرژی های 
تجدیدپذیر اقدامات گسترده ای انجام داده است، تصریح کرد: 
تلاش خواهیم کرد تا شــرایط بهتری را بر این شرکت در حوزه 

حمل ونقل ریلی فراهم کنیم.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه در بازدید مدیرعامل شرکت 

راه آهن جمهوری اسلامی ایران:
 حمل ونقل در رقابت پذیری و اقتصادی بودن صنعت فولاد نقش 

محوری دارد
 محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه نیز در 
حاشیه بازدید مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران 
از این شرکت گفت: فولاد یکی از صنایع کلیدی کشور است که 
هزینه های حمل ونقل مواد اولیه و محصولات آن، نقشی محوری در 
رقابت پذیری و اقتصادی بودن این صنعت دارد و اساساً اقتصادی 
بودن و صنعتی شدن کشور به زیرساخت های حمل ونقل به ویژه 

حمل ونقل ریلی وابسته است.
وی تأکید کرد: در صنعت فولاد به ازای تولید هر تن فولاد حداقل 
به سه برابر جابه جایی مواد اولیه و محصول نیاز داریم؛ بنابراین نیاز 
است که زیرساخت ها در حوزه حمل به ویژه حمل ریلی و دریایی 

ایجاد شده باشد.
 طیب نیا با تأکید بر اینکه طی ســه دهه گذشته در کشورمان 
سرمایه گذاری های زیادی برای افزایش ظرفیت در صنعت فولاد 
انجام شده و امروز صنعت فولاد یکی از نقاط قوت کشور محسوب 
می شود، گفت: قطعاً اگر امروز با ناترازی انرژی در حوزه برق و گاز 

روبه رو نبودیم، چالش اصلی ما چالش حمل ونقل بود.
وی با اشاره به اینکه در چند ســال گذشته، چالش های ناترازی 
انرژی از حمل ونقل پیشــی گرفته ادامه داد: در این شــرایط 

فرصتی ایجاد شده است تا طی دو تا سه ســال آینده، چالش 
زیرســاخت های حمل ونقل، به ویژه حمل ونقل ریلی را برطرف 
کنیم؛ کما اینکه خوشــبختانه در دولــت و مجموعه راه آهن، 
عزم جدی برای اصلاحات مسیر گذشــته در این حوزه وجود 
دارد و قطعاً موفقیت های آینده صنایعــی مانند فولاد مبارکه، 

 مرهون اتفاقات و اصلاحاتی اســت که باید در حوزه حمل ونقل
 صورت گیرد.

مدیرعامل فولاد مبارکه با مفید خواندن جلســه با مدیرعامل 
راه آهن جمهوری اسلامی ایران و با اشــاره به اینکه در گذشته 
بیش از 90 درصد حمل محصولات و مــواد اولیه فولاد مبارکه 

از طریــق ریل انجام می شــده و این رقم امروز بــه ۵0 درصد 
کاهش یافته اســت، ادامه داد: خوشــبختانه در جلسه امروز 
توافقاتی بــرای افزایــش حمل ونقل ریلی صــورت گرفت و 
 امیدواریم در یک بازه زمانی کوتاه مدت به اســتانداردهای این 

حوزه برسیم.

مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران در بازدید از فولاد مبارکه مطرح کرد:

همکاری مشترك فولاد مبارکه و راه آهن برای تسهیلگری در افزایش حمل ریلی مواد اولیه و محصولات
جبارعلی ذاکری، مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران، در جریان بازدید از شرکت فولاد مبارکه گفت: امروز پس از بازدید از خطوط تولید فولاد مبارکه در جلسه ای با مدیرعامل و سایر مدیران این شرکت، راهکارهای 

همکاری های مشترک بین این شرکت و راه آهن جمهوری اسلامی ایران را مورد بررسی و تبادل نظر قرار دادیم



اقتصاد2
ایران

سازمان امور مالیاتی پیشنهاد داد:
اخذ مالیات ارزش افزوده از سکه

سازمان امور مالیاتی پیشنهاد داد؛ سکه های ضرب 
بانک مرکزی مشــمول مالیات بر ارزش افزوده 
شوند. به گزارش تسنیم، ســازمان امور مالیاتی 
کشور پیش نویس بخشنامه ای درخصوص مالیات 
بر ارزش افزوده سکه را )ضرب بانک مرکزی( در 
دسترس عموم مردم و فعالان اقتصادی قرار داد. 
طبق این پیش نویس، سازمان مالیاتی در نظر دارد 

از سکه های ضرب بانک مرکزی، مالیات بگیرد.
در این پیش نویس آمده است: مطابق جزء 1 بند ب 
ماده 26 قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب 1400، 
اصل طلا، جواهر و پلاتین به کاررفته در مصنوعات 
ساخته شده از فلزات مزبور، معاف از مالیات و عوارض 
می باشد. لذا مقرر می دارد؛ مأخذ محاسبه مالیات بر 
ارزش افزوده سکه ضرب بانک مرکزی، مابه التفاوت 
قیمت خرید و فروش سکه توسط مؤدیان مشمول 
فراخوان های نظام مالیات بر ارزش افزوده خواهد 
بود. بند یک دســتورالعمل مورخ 5 مهر 1393 از 

تاریخ این بخشنامه ملغی می گردد.

تیم ایرانــی برای رفــع چالش 
کامیون دارها عازم ترکیه می شود

پس از روزهــا توقف کامیون هــای ایرانی در مرز 
بازرگانی قرار است به زودی برای حل این مشکل 
تیم کارشناسی به ترکیه رفته و با ترک ها گفتگو 
کنند. به گزارش مهر، همزمان با تصمیم سختگیرانه 
»لغــو معافیــت مالیات بــر ســوخت رانندگان 
کامیون های ترانزیتی« از سوی کشور ترکیه، از روز 
شنبه، ۸ دی تا به امروز )دوشنبه، 1۷ دی( بیش از 
هزار کامیون در مرز بازرگان معطل مانده اند، توقف 
کامیون دارها در حالی است که پیش از اعمال این 
قانون، روزانه 300 دستگاه کامیون از مرز بازرگان 
تردد می کردند. لغو معافیت مالیات بر ســوخت 
رانندگان کامیون های ترانزیتی، بر این اساس است 
که کامیون های ایرانی پــس از ورود به ترکیه باید 
مالیاتی معادل ظرفیت باک سوخت خود پرداخت 
کنند، که میزان این مالیات 155 درصد مالیات ویژه 

مصرف کننده در ترکیه تعیین شده است.
گفته های رسانه های کشــور ترکیه حاکی از آن 
است که این تصمیم توسط دولت ترکیه بر اساس 
اصل عمل متقابل اتخاذ شــده، بر همین اساس 
طبق این قانون، کامیون داران بــه ازای هر لیتر 
ظرفیت باک خود )اعم از اینکه پر یا خالی باشد( 
2۸ لیر یا به عبارتی برای هر باک »معادل 60 تا ۸0 
میلیون تومان« مالیات پرداخت کنند. اجرای قانون 
پرداخت مالیات گمرکــی به میزان ظرفیت باک 
خودرو در ایران برای جلوگیری از قاچاق سوخت 
اتخاذ شده، زیرا قیمت سوخت گازوئیل در ایران 
نسبت به ترکیه به شکل قابل توجهی پایین است.

همان طور که گفته شــد، در حال حاضر از هفته 
گذشته بیش از هزار کامیون در مرز بازرگان توقف 
کرده اند، خبرنگار مهر از سازمان راهداری و شرکت 
پخش فراورده های نفتــی پیگیر جزئیات و زمان 
رفع چالش کامیون دارها شــد، اما روابط عمومی 
هر دو اعلام کرد که این مسئله در حیطه وظیفه 
آنها نیست. با توجه به بررســی های خبرگزاری 
مهر، به نظر می رسد شرکت پخش فراورده های 
نفتی از پاسخگویی شانه خالی کرده، در حالی که 
باید جزئیات توقف کامیون دارها در مرز بازرگان به 
صورت شفاف و رسمی اعلام شود، زیرا مسئله اصلی 
بحث »قاچاق سوخت« است. همچنین برخی از 
کامیون دارها معطل در مرز بازرگان گفته اند که 
بیش از یک هفته در وضعیت سخت آب و هوایی 
و بدون امکانات لازم در این مرز توقف کرده اند و 

همچنان هم وضعیت آنها مشخص نیست.
در این راستا، مجتبی یوســفی عضو هیئت رئیسه 
مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: مجلس شورای 
اسلامی با جدیت به دنبال اصلاح قانون حمل ونقل 
و تقویت حمایت های معیشتی از رانندگان، از جمله 
بیمه تکمیلی آنان اســت. این موضوع به زودی در 
صحن مجلس مطرح خواهد شد. یوسفی با انتقاد از 
عملکرد وزارت امور خارجه گفت: برخی کامیون داران 
برای تردد به کشور ترکیه یا ثبت کامیون خریداری 
شده به دلیل انفعال وزارت صمت در مرز دچار مشکل 
شده اند. در چنین شرایطی، انتظار می رود وزارت امور 
خارجه و سایر دستگاه های مربوطه با ورود جدی به 

این مسئله، مشکلات رانندگان را رفع کند.
عضو هیأت رئیسه مجلس از عملکرد برخی رسانه ها 
و مسئولان نیز گلایه کرد و گفت: برخی رسانه ها در 
هر مسئله ای به دنبال دو قطبی سازی هستند، اما 
در مورد معضلات کامیون داران سکوت کرده اند، 
به مســئولان وزارت صمت و رسانه هایی که تنها 
به دنبال جذب فالوور هستند، می گویم آیا معطلی 
کامیون داران در سرمای چند درجه زیر صفر، به 
اندازه کافی اهمیت ندارد که اقدامی انجام دهید یا 

حتی واکنشی نشان دهید؟

خبر

یــک نماینــده مجلــس 
گفــت: بیــش از 2 هزار 
پروژه از محل اجرای طرح 
مشارکت مردم در تعیین 
محل مصــرف مالیات ها 
تأمین مالی شــده اند. به گزارش مهــر، مالیات به 
عنوان یکی از مهم ترین منابــع درآمدی دولت ها 
مطرح است. شــهروندان وظیفه دارند متناسب با 
درآمدشان مالیات بپردازند و سهمی در اداره کشور 
و آبادانی آن برعهده بگیرند. در مقابل، دولت نیز باید 

به شفاف سازی امور مالیاتی اقدام کند.
طی سال های اخیر تلاش هایی در کشورمان شروع 
شده اســت، مبنی بر این که از تکیه بر درآمدهای 
نفتی دوری کنیم و به مالیــات به عنوان یک منبع 
درآمدی پایدار متکی باشــیم. در همین راســتا، 
اقدامات مؤثری در راســتای وصــول درآمدهای 

مالیاتی دولت به اجرا گذاشته شد.
به زعم کارشناســان، به مــوازات افزایش وصول 
درآمدهای مالیاتی باید به ســمت شفاف ســازی 
امور در حوزه مالیاتی برویم. از نظــر آنان، اجرای 
طرح هایی مانند مشــارکت دادن مردم در تعیین 
محل مصرف مالیات ها می تواند کمک کننده باشد.

در کشورهای پیشرفته مالیات به عنوان مهم ترین 
منبع درآمدی دولت مطرح است. در این کشورها، 
شهروندان پذیرفته اند که برای داشتن یک کشور 
آباد باید به پرداخت مالیات مبادرت کنند. متأسفانه 
طی ســالیان طولانی ما به مالیات بــه عنوان یک 
امر تزئینی و تفننی نــگاه کردیم. به منظور ارتقای 
فرهنــگ مالیاتی کشــور باید طرح هایــی مانند 
مشارکت دادن مردم در محل مصرف مالیات ها به 

اجرا گذاشته شود.
در این رابطه عمر علی پور نماینده ماکو با بیان اینکه 

بیش از 2 هزار پروژه از محل اجرای طرح مشارکت 
مردم در تعیین محل مصرف مالیات ها تأمین مالی 
شــده اند، تصریح کرد: افزایش شــفافیت در امور 
مالیاتی کشــور اقدام مهم و مثبتی اســت. تقریباً 
تمامی مالیات دهندگان می خواهند بدانند مالیات 
پرداختی شــان کجا هزینه می شود، هر اقدامی که 
در این راستا صورت بگیرد، مثبت ارزیابی می شود.

وی ادامه داد: اختصاص یافتــن اعتبار مالیاتی به 
انتخاب خــود مودیان جهت تکمیــل 204 پروژه 
بیمارستانی، 1۸۷ پروژه در حوزه توسعه و ساخت 
راه ها نشــان از اولویت های رفاهی مــردم دارد که 
بهداشــت و توســعه جاده را در صدر اولویت های 
خود قرار دادند. نکته بســیار مهم در زمینه اجرای 
این طــرح، قرارگیری کامل در زنجیــره تأمین تا 
توزیع مالیات توســط خود مودیان مالیاتی است 
که موجب شــفافیت و اعتماد بالای مردم به نظام 

مالیاتی خواهد شد. این نماینده مجلس خاطرنشان 
کرد: تأمین اعتبار پروژه هــای عمرانی و زیربنایی 
جزو خواسته های نمایندگان مجلس هم است. این 
که مالیات ها به سمت امور مهم و زیرساختی سوق 
داده شود، اتفاق بســیار خوبی است. علیپور گفت: 
در چارچوب طرح مشــارکت دادم مردم در تعیین 
محل مصرف مالیات ها، مودیان تعیین می کنند که 
منابع کجا هزینه شوند. مالیات دهندگان اولویت ها 
را مشخص می کنند و به این ترتیب مردمی سازی 

نظام مالیاتی کشور اتفاق می افتد.
این نماینده مجلس در خصوص این که 6.۷ همت 
تأمین مالی توسط مودیان برای پروژه های مختلف 
از محل اجرای طرح مشارکت دادن مردم در تعیین 
محل مصرف مالیات ها داشــته ایم، خاطرنشــان 
کرد: آمار و ارقام نشــان می دهد که مردم استقبال 
خوبی از طــرح داشــته اند. باید قدر ایــن اعتماد 

مالیات دهندگان را بدانیم و تمام تلاش خود را در 
راستای پیشــبرد هر چه بهتر طرح به کار بگیریم. 
وی ادامه داد: همین که دولت و سازمان امور مالیاتی 
متوجه شده است که شفاف ســازی امور در حوزه 
مالیاتی باید اتفــاق بیفتد و مردم حــق دارند در 
 جریان محــل هزینه کرد مالیات ها باشــند، اتفاق 
مثبتی است. این نماینده مجلس گفت: مشارکت 
دادن مردم در تعیین محــل هزینه کرد مالیات ها 
اتفاق بسیار خوبی است و در مجلس نیز از این طرح 
اســتقبال کردیم. به طوری کــه در لایحه بودجه 
1404 مصوب شد که طرح طی سال آتی نیز ادامه 
پیدا کند. طرح را به فال نیک می گیریم و امیدواریم 
طرح بیش از پیش گسترش پیدا کند و نتایج مثبت 
بیشتری به بار بیاید. این که مردم در عمل ببینند 
یک ســری پروژه ها با درآمدهــای مالیاتی تأمین 

اعتبار شده اند، اتفاق بسیار خوبی است.
علیپــور در خصوص ایــن موضوع کــه بیش از 2 
هزار پروژه از محــل این طرح تأمین مالی شــده 
است، تصریح کرد: پیشــبرد این چنین طرح هایی 
می تواند به افزایش رونق و آبادانی کشور منجر شود. 
اختصاص درآمدهای مالیاتی به پروژه های عمرانی 
و زیربنایی به لحاظ کارشناسی مورد تأیید است و 

مثبت ارزیابی می شود.
وی ادامه داد: طرح مشارکت دادن مردم در تعیین 
محل مصرف مالیات ها بستری برای فعالیت افراد 
خیّر به شــمار می رود. به طور مثال، کســانی که 
می خواهنــد مبالغ شــان را در بخش هایی مانند 
مدرسه ســازی یا آزادی زندانیــان غیرعمد به کار 
بیندازند، در چارچوب این طرح این کارها را انجام 
می دهند. این نماینده مجلس خاطرنشــان کرد: 
طرح هایی مانند نشــان دار کــردن مالیات کمک 
می کند که مردم با انگیزه بیشتری مالیات بدهند. 
ارتباط برقرار کردن با مودیان به معنی کاهش فرار 

مالیاتی است که برای کشور نفع دارد.

مودیان تعیین می کنند که منابع کجا هزینه شوند

تامین مالی ۲ هزار پروژه با مالیات

نگران تامین گاز هستیم
خاموشی ها به حداقل رسید

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: 
هماهنگی میان نمایندگان مجلس و دولت سبب 
شده که وضعیت تامین برق به ثبات برسد، اکنون 
با کمترین میزان خاموشــی ها روبه رو هستیم و 

نگرانی کنونی ما برای تامین گاز است.
مصطفی پوردهقان، عضو کمیســیون صنایع و 
معادن مجلس دوازدهــم در گفت و گو با ایلنا در 
پاسخ به گله مندی صنایع از عملکرد وزیر صمت 
در بحران انرژی گفت: نگاهی که صنایع به موضوع 
ناترازی انرژی در کشور دارند تک بعدی است و بر 
همین اساس است که این نتیجه را حاصل کرده اند 
که دولت و به ویژه وزیر صمت به این امر توجه کافی 
مبذول نمی دارد اما ما در مجلس و از نزدیک شاهد 
هستیم که ایشان وظایف خود را انجام می دهند 
ضمن اینکه در کمیسیون صنایع ترکیب وزرای 
نفت، نیرو و صمت حضور داشتند و در تلاش برای 

حل مسائل بودند.
وی افزود: ناترازی انرژی کنونی حاصل قصوری 
اســت که در تابســتان رخ داده بود، در تابستان 
منابعی باید ذخیره و در زمستان به نیروگاه های 
تزریق می شد اما در بحبوحه تغییر دولت این اتفاق 
نیفتاد و در نتیجه وضعیت کشور در تامین انرژی 
بسیار بغرنج شد با این حال این پیچیدگی تنها به 

صنعت محدود نبود و خانوار را هم درگیر کرد.
پوردهقان تصریح کرد: در این شرایط وزیر صمت 
نیز به شدت پیگیر موضوع کمبود برق و گاز صنایع 
بوده اند و ترکیب هماهنگی میــان نمایندگان 
مجلس و دولت سبب شــده که وضعیت تامین 
برق به ثبات کنونی برسد، به همت وزارت نفت از 
شدت چالش تامین خوراک نیروگاه ها کاسته شده 
و با کارآمدی وزارت نیرو کشور اکنون با کمترین 
میزان خاموشی ها روبه رو هستیم و نگرانی کنونی 
ما برای تامین گاز اســت، با این حال به صنعت 
حق می دهیم که با توجه به ســهم 50 درصدی 
که در ایجاد تولید ناخالص داخلی کشــور دارد 

مطالبه گر باشد.

کشــف بیــش از ۲۴۰ هزار 
دستگاه غیرمجاز رمزارز 

وزیر نیرو گفت: متاسفانه ما شــاهد قاچاق برق 
به خارج از طریق دستگاه تولید رمز ارز هستیم. 
عباس علی آبادی وزیر نیرو در جلســه ناترازی 
سوخت گفت:من از مردم عذرخواهی میکنم به 
خاطر این ناترازی ها ،من در 4 ماه که مسولیت را 
برعهده گرفتم برنامه های مفصلی در این خصوص 

ارائه کرده ام.
وی ادامه داد: ما خودمان را برای تابستان سخت 
آماده می کنیم تابســتان امســال بیش از 20 
هزار مگاوات ما ناترازی برق در کشــور داشتیم 
و پیش بینی می شــود این ناترازی به 24 هزار 
مگاوات برسد،متاســفانه ناترازی بــزرگ در راه 

است،خواهشمندیم مجلس ما را یاری کند.
 وزیر نیرو افزود: در حال حاضر ما به سمت 30 هزار 
مگاوات انرژی تجدیدپذیر در کشور می رویم و در 
این چندماه گذشته 300 هزارمگاوات اضافه شده 
و تا پایان سال هم 500 مگاوات انرژی تجدیدپذیر 
به کشور اضافه خواهد شد. به گفته علی ابادی؛ ما 
در حوزه تجدیدپذیرها 2 هزار مگاوات قرارداد امضا 

شده داریم تا به مدار تولید برسند.
وی افزود: همچنین در تابستان 14 پروژه کوتاه 
مدت از تکمیل واحدهای نیمه تمام ،تعمییرات 
واحدهای مازوت ســوز، ارتقا واحدها که 2هزار 
مگاوات برای ما ایجاد خواهد شد و محدودیتهای 
شبکه و تولید تجدید پذیرها از 12۷0 مگاووات به 
1۷50 مگاووات تجدید پذیرها میرسیم ازجمله 

برنامه ها به شمار می رود.
 وزیر نیرو افزود: قاچاق فقط قاچاق ســوخت از 
طریق لوله نیست از طریق برق هم متاسفانه قاچاق 
می شود؛ برق داخل ماینر می شود، ماینر تبدیل به 
رمزارز می شود رمزارز هم به خارج از کشور می رود.
علی آبادی گفت:بیش از 240 هزار ماینر در همین 
دوره کوتاه کشف کردیم. بعضاً به عنوان واحدهای 
اقتصادی مجوز گرفتند ولی بــرق را به مصرف 
رمزارز رساندند،هر کســی که یک ماینر تحویل 
بدهد به او یک میلیون تومان پاداش می دهیم. وی 
بیان کرد: همچنین30 تا 50 هزار مگاوات انرژی 
تجدیدپذیر در دستور کار داریم ،به طوری که در 
تلاش هستیم که انرژي های تجدیدپذیر در کشور 

گسترش یابد.
علی آبادی گفت: جمع اوری انشعابات غیرمجاز 
اب و برق در دستور کار است و همچنین تا کنون 
کولرهای هوشــمند از 3 میلیون بــه 4 میلیون 
رسیده ودر تابســتان به 6میلیون خواهد رسید. 
 وزیر نیرو تاکیدکرد :پرمصرفها محدود خواهند شد 

وبرنامه های آن به زودی  ارائه خواهد شد.
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رئیس شــورای تامین کنندگان دام گفت: علی رغم افزایش حجم عرضه 
گوشت های داخلی و وارداتی و انباشــتگی دام در واحدهای دامداری، اما 
قیمت گوشت در بازار بدلیل مشکلات سیستم توزیع تغییری نداشته است.
منصور پوریان رئیس شورای تامین کنندگان دام کشور با بیان اینکه نوسانات 
قیمت گوشت در بازار ارتباطی به تولید ندارد، گفت: از ابتدای تابستان کاهش 
قیمت در دام زنده سبک و سنگین مشهود بود، اما در بازار   قیمت کاهش 
محسوسی نداشت. او با اشاره به  موارد اثر گذار بر بازار گوشت افزود: ازدیاد 
تقاضا یا کاهش تولید و عرضه عامل اصلی نوسان قیمت است، اما متاسفانه 
طی این مدت به رغم شرایط مســاعد تولید قیمت کاهش نیافت چراکه 

سیاست پولی و ارزی باعث برهم ریختگی و تورم صنعت دام و طیور شده 
است. پوریان ادامه داد: بخشی از بازار گوشت متعلق به واردات گوشت گرم 
و منجمد است، اما به رغم افزایش عرضه گوشت داخل و وارداتی، کاهش 

قیمت اتفاق نیفتد به طوریکه کماکان قیمت ها بالاست.
رئیس شورای تامین کنندگان دام قیمت هرکیلو لاشه گوساله درجه یک 
را 320 تا 325 هزارتومان و  گوســفند 500 هزارتومان اعلام کرد و افزود:  
علی رغم ذخایر مناسب گوشــت منجمد و حجم عرضه، اما  تقاضا برای 
گوشت منجمد پایین است که به همین خاطر توزیع این گوشت اثری در 
بازار نگذاشته است.  پوریان مشکلات سیستم توزیع را عامل نوسان قیمت 

در بازار اعلام کرد و گفت: با وجود حجم مناســب واردات، ذخایر گوشت 
های منجمد و انباشتگی بره های داخل، اما قیمت گوشت در بازار بدلیل 
مشکلات سیستم توزیع بالاست که انتظار می رود با افزایش سطح نظارت 
ها از گرانفروشی جلوگیری شود. رئیس شورای تامین کنندگان دام گفت: 
در حال حاضر سطح زایش به مرحله ای رسیده که تولیدکننده برای فصل 
بهار باید برنامه داشته باشد تا بدلیل حجم انبوه تولید دچار چالش نشوند. او 
گفت: علی رغم انباشتگی دام و زایش های مناسب،خروج دام از دامداری ها 
بسیار پایین است که در راستای حمایت از دامدار باید خرید تضمینی دام 

سبک در دستور کار قرار بگیرد.

علت اصلی نوسانات قیمت گوشت در بازار 

info@kASBOKARNEWS.irروزنامه كسب و كار| سال هشتم،شماره 3199 سه شنبه 18 دی ماه1403

وزیر نیرو گفت: متاســفانه ما شاهد قاچاق برق 
به خارج از طریق دستگاه تولید رمز ارز هستیم. 
عباس علی آبادی وزیر نیرو در جلســه ناترازی 
سوخت گفت:من از مردم عذرخواهی میکنم به 
خاطر این ناترازی ها ،من در 4 ماه که مسولیت 
را برعهــده گرفتم برنامه هــای مفصلی در این 

خصوص ارائه کرده ام.
وی ادامه داد: ما خودمان را برای تابستان سخت 
آماده می کنیم تابســتان امســال بیش از 20 
هزار مگاوات ما ناترازی برق در کشــور داشتیم 
و پیش بینی می شــود این ناترازی به 24 هزار 
مگاوات برسد،متاســفانه ناترازی بزرگ در راه 

است،خواهشمندیم مجلس ما را یاری کند.
 وزیر نیرو افزود: در حال حاضر ما به سمت 30 هزار 
مگاوات انرژی تجدیدپذیر در کشور می رویم و در 
این چندماه گذشته 300 هزارمگاوات اضافه شده 
و تا پایان سال هم 500 مگاوات انرژی تجدیدپذیر 
به کشور اضافه خواهد شد. به گفته علی ابادی؛ ما 
در حوزه تجدیدپذیرها 2 هزار مگاوات قرارداد امضا 

شده داریم تا به مدار تولید برسند.
وی افزود: همچنین در تابستان 14 پروژه کوتاه 
مدت از تکمیل واحدهای نیمه تمام ،تعمییرات 
واحدهای مازوت ســوز، ارتقا واحدها که 2هزار 

مگاوات برای ما ایجاد خواهد شد و محدودیتهای 
شبکه و تولید تجدید پذیرها از 12۷0 مگاووات 
به 1۷50 مــگاووات تجدید پذیرها میرســیم 
ازجمله برنامه ها به شــمار می رود.  وزیر نیرو 
افزود: قاچاق فقط قاچاق سوخت از طریق لوله 
نیست از طریق برق هم متاسفانه قاچاق می شود؛ 
برق داخل ماینر می شود، ماینر تبدیل به رمزارز 

می شود رمزارز هم به خارج از کشور می رود.
علی آبــادی گفت:بیش از 240 هــزار ماینر در 
همین دوره کوتاه کشف کردیم. بعضاً به عنوان 
واحدهای اقتصادی مجوز گرفتند ولی برق را به 
مصرف رمزارز رساندند،هر کسی که یک ماینر 
تحویل بدهد به او یک میلیــون تومان پاداش 
می دهیم. وی بیان کرد: همچنین30 تا 50 هزار 
مگاوات انرژی تجدیدپذیر در دستور کار داریم 
،به طوری که در تلاش هســتیم که انرژي های 

تجدیدپذیر در کشور گسترش یابد.
علی آبادی گفت: جمع اوری انشعابات غیرمجاز 
اب و برق در دستور کار است و همچنین تا کنون 
کولرهای هوشــمند از 3 میلیون به 4 میلیون 
رسیده ودر تابستان به 6میلیون خواهد رسید. 
وزیر نیرو تاکیدکرد :پرمصرفها محدود خواهند 

شد وبرنامه های آن به زودی  ارائه خواهد شد.

رئیــس کمیســیون عمــران مجلس بــا بیان 
اینکه همراهــی خوبی کــه میــان وزارت راه 
و شهرســازی و این کمیســیون وجــود دارد، 
گفت: در مســیر درســتی حرکت می کنیم و 
 شاهد بهبود ســاخت و ساز مســکن در کشور 

خواهیم بود.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، »محمدرضا 
رضایی کوچی« در حاشیه نشست با فرزانه صادق 
و معاونان وی با اعضای این کمیســیون اظهار 
داشت: جلســه بســیار خوبی با حضور اکثریت 
قاطع اعضای این کمیســیون بــه منظور بحث 
و بررســی موضوعات مرتبط با حوزه مســکن 
و شهرســازی کــه در برنامه هفتم توســعه به 
 عنوان سند چشــم انداز کشــور مطرح است، 

برگزار شد.
وی افزود: وزارت راه و شهرســازی و شــخص 
وزیر نیز بر انجام مفاد برنامه هفتم توسعه تاکید 
دارند. گزارش های ارائه شــده در این نشســت 
بیانگر آن اســت که اقدامات خوبــی در زمینه 
 زمین هــای الحاقی و شــهرهای جدیــد انجام 

شده است.
رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه در گذشته بانک ها همکاری مناسبی 

در حوزه مسکن نداشــتند، ادامه داد: با پیگیری 
های کمیســیون عمران مجلس، امروز شــاهد 
بهبود همکاری بانک ها در ارائه تسهیلات مسکن 
هستیم، به طوری که از حدود ۸00 هزار نفری 
که به بانک ها معرفی شــده اند، نزدیک به 400 
هزار نفر موفق به عقد قرارداد شده اند و تسهیلات 
حدود 400 هزار نفر دیگــر نیز پرداخت خواهد 

شد.
رضایی کوچــی بیان داشــت: امید مــردم به 
مجلــس و دولت اســت و ما با هــم افزایی می 
توانیم نیازهای آنها را رفع کنیم.وی خاطرنشان 
کرد: در فضای امروز کشــور باید همدلی حاکم 
باشــد، هر حرف و کلامی خارج از این مســیر 
به طــور طبیعی به ضرر کشــور اســت، بر این 
 اســاس باید از هرگونه اختــلاف و تفرقه به جد 

پرهیز شود.
رئیس کمیســیون عمران مجلس یادآور شــد: 
در کمیســیون عمران بنا داریم بــا حمایت و 
پشــتیبانی از وزارت راه، مردم احســاس کنند 
که نمایندگان و مســئولان با قــرار دادن همه 
توان خود بــرای خدمت به مردم بــه فکر آنها 
 هستند تا رضایت و خوشنودی خداوند و مردم 

را به ارمغان آوریم.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی ایــران گفت: پذیرش و 
توسعه FATF ضمن بهبود شفافیت مالی موجب توسعه روابط بین المللی،  
سرمایه گذاری خارجی، کاهش خطرپذیری، رفع پولشویی از اقتصاد کشور و 
رونق تجارت خارجی و کاهش هزینه های مبادلات مالی برای کشور خواهد 

شد.
به گزارش ایرنا، صمد حسن زاده در نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی ایران، روسای کمیسیون های 20 گانه اتاق ایران 
و روسا و نمایندگان تشــکل های اقتصادی اظهار داشت: در هفته گذشته 
فرصتی فراهم شد با اعضای هیات رییسه در خدمت رئیس جمهور باشیم و 
در خصوص جذب سرمایه گذاری خارجی، FATF، توسعه تجارت و ناترازی 
انرژی صحبت کنیم و به طور قطع نتایــج این دیدارها می تواند برای بخش 

خصوصی مثبت باشد.
وی با اشاره به نظر مثبت رئیس جمهور درباره پیوستن به FATF و موافقت رهبر 
معظم انقلاب برای بررسی مجدد آن در مجمع افزود: اکنون باید منتظر باشیم 
تا مجمع تشخیص مصلحت نظام تصمیم گیری کند و بخش خصوصی نیز از 

طریق ارتباطات با مسئولان همکاری خود را اعلام می کند.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران ادامه داد: پیگیری این 
مسایل می تواند برای بخش خصوصی نوید بخش باشد و جمع بندی عقلا و 
دلسوزان در تعاملات مالی و شفاف شکل بگیرد. وی با بیان اینکه کشورمان 
با یک سری مسایل و مشکلات بزرگ در حوزه ارزی، پولی و بانکی و ناترازی 
انرژی مواجه است، گفت: چندین سال است که کمبودهایی دیده می شود 

و از اول امسال تشدید شده است و فعالان اقتصادی با مشکل روبرو شدند.
وی بیان داشت: اتاق با مسئولان کشــور و تمامی حوزه های اقتصادی نامه 
نگاری و جلسه برگزاری کرده است و محمدرضا فرزین رئیس کل بانک مرکزی 
طرحی به عنوان بازار مبادله ارزی را برای اتاق تهیه کرد و با حضور روسای اتاق 
ها و توضیحات در مبادلات ارزی این بازار شروع شده است، این بازار اکنون از 
سوی بخش خصوصی اجرا می شود که در ادامه برنامه اگر نواقصی دیده شود 

با مسئولان مربوطه بررسی خواهد شد.
حســن زاده عنوان کرد: یکی از حوزه های  پرچالش از سال 139۷ تا کنون 
بحث توافق های ارزی است که با راه اندازی بازار توافقی امیدواریم مشکلات 

صادرکنندگان حل شود.
وی تاکید کرد: جهش در نرخ ارز، قیمت مــواد اولیه و هزینه واردات را برای 

فعالان اقتصادی دچار مشکل کرده است جلساتی با رییس کل بانک مرکزی 
برگزار شد و این مسایل اعلام شد که رییس کل بانک مرکزی قول داد که 250 
همت برای افزایش سرمایه و نقدینگی به بانک ها تزریق شود تا به واحدهای 
کوچک و متوسط پرداخت گردد که انتظار می رود تامین نقدینگی بنگاه ها 

مورد توجه دولت قرار گیرد.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران با اشاره به اینکه اتاق بسته 
ای در خصوص خسارت های بخش خصوصی در ناترازی انرژی و تعطیلی ها 
تهیه کرده است، گفت: طبق قانون باید این خسارت ها پرداخت شود اما وزارت 
نیرو و سازمان های مربوطه نمی توانند با شرایط کمبود منابع مالی هزینه 
مورد نظر را پرداخت کنند، پیشنهاد داده ایم که آنها بدهی ها را در زمان های 

مختلف پرداخت کنند.
وی گفت: انتظار بخش خصوصی از دولت چهاردهم این است که ملاحظات این 
بخش را در تصمیم گیری ها لحاظ کند ضمن اینکه وفاق ملی با ایجاد اعتماد در 
جامعه شکل می گیرد. رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران 
ابراز امیدواری کرد تعامل ها و همفکری ها به ارتباط بخش خصوصی و دولت 

بیانجامد و شرایط پایداری برای اقتصاد کشور فراهم کند.

افزایش همکاری بانک ها برای ارائه تسهیلات مسکنکشف بیش از ۲۴۰ هزار دستگاه غیرمجاز رمزارز 

پذیرش FATF منجر به توسعه سرمایه گذاری خارجی می شود 

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com
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رئیس اتاق تعاون ایران گفت: سند توسعه تعاون در 
سال ۱۳۹۲ قرار بود که اجرا شود که در طول ۱۰ سال 
حتی ۵ درصد آن اجرایی نشد در دولت سیزدهم سند 
به روزرسانی شد و ســال ۱۴۰۱ تصویب و ابلاغ شد. 
بهمن عبدالهی رئیس اتاق تعاون ایران در نشست هم 
اندیشی با اعضای کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس 
با بیان اینکه بخش تعاون به عنوان بزرگترین بخش 

اقتصادی کشور کوچکترین بانک را در اختیار دارد.
وی ادامه داد:افزایش سرمایه بانک ها را امسال دولت 
در دســتور کار خود قرار داده اســت و ما امیدواریم 
بخشی از ۲۰۰ همتی که قرار است تخصیص یابد به 
بانک توسعه تعاون اختصاص یابد. عضو شورای عالی 
پول و اعتبار اظهار کرد:  شــان و منزلت کمیسیون 
حقوقی از رعایت تکلیف و نظارت از سایر کمیسیون ها 
بالاست شما نمایندگان مجلس و مردم هستید یکی 
از بحث های ما موضوع اجرای قوانین مرتبط در حوزه 

تعاون است.
وی با بیان اینکه مقرر شده بود سهم بخش تعاون بر 
اساس اصل ۴۴ قانون اساســی و برنامه سوم توسعه 
به ۲۵ درصد برسد که اکنون سهم ما ۷ درصد است  
گفت:مهمترین علت آن عدم اجرای قوانین ناظر بر 
توسعه بخش تعاون اســت که در بعضی از حوزه ها 
کمتر از ۱۰ درصد قوانین اجرا شده و ۹۰ درصد معطل 

مانده است.
وی با اشــاره به اینکه اولین درخواست ما به عنوان 
نماینده تعاونی ها توجه بر حســن نظارت بر اجرای 
قوانین بخش تعاون گفت: از ســال ۱۳۵۰ تا کنون 
قوانین متعددی و متضادی در بخش تعاون است که 
قانون واحدی برای اجرای بخش تعاون وجود ندارد 
تا مشکلات بخش تعاون حل شود و بتوانیم وظایف 

را انجام دهیم.
وی اظهار کــرد: در قانون تجارت بخشــی به تعاون 
اختصاص داده شده که مشکلات ما را مضاعف کرده 
اســت و این بخش را حذف کنید ما نیازی به قوانین 
جدید نداریم، قانون بخش تعاون یک قانون جامع و 
کامل است که در آن توجه به استفاده از ظرفیت بخش 
تعاون است. وی با بیان اینکه تعاون جزو مظلومترین 
بخش هاست گفت: در کشور حدود ۱۰۴ هزار تعاونی 
فعال داریم که ۱۸ میلیون نفر عضو آن هســتند و با 
احتساب تعاونی های سهام عدالت حدود ۵۰ میلیون 

نفر هستند.

عبدالهی با بیان اینکهدر دنیا از ظرفیت تعاونی استفاده 
خیلی خوبی شده است گفت: در این زمینه اتحادیه 
بین المللی تعاون فعال است که ۱۰۸ کشور عضو آن 
هستند و قدمت این نهاد بین المللی بیش از ۱۰۰ سال 
است و ایران نیز ۷۰ سال عضو این سازمان است که در 
سال ۱۴۰۱ به عنوان عضو هیات مدیره در این اتحادیه 
انتخاب شدیم. وی اضافه کرد: چند ماه پیش آماری 
در مورد تعاونی های دنیا در ۲۰۲۳ منتشر شد کا ۳۰۰ 
تعاونی برتر انتخاب شدند طوری که ۱۶۶ عدد از این 
تعاونی ها در منطقه اروپا، ۹۴ عدد از این تعاونی ها در 
منطقه آمریکا و ۴۰ عدد از این تعاونی ها در منطقه 

آسیا و اقیانوسیه قرار دارند.
وی ادامه داد:تعاونی ها قابلیت عملکرد در سخت ترین 
شرایط را دارند که در کشورهای خارجی مورد حمایت 
قرار گرفتند.  در همین راستا موضوع تعاون، سازمان 
ملل تصمیم گرفت تا سال میلادی ۲۰۲۵ را به نام سال 
جهانی تعاون و شــعار »تعاونی ها جهان بهتری می 
سازند« نامگذاری شود تا از این طریق سیاستگذاران را 

به ظرفیت تعاونی ها جلب کند.
رئیس اتاق تعاون ایران با بیــان اینکه باید اقدامات 
انقلابی در حوزه تعاون صورت بگیردگفت: اتاق تعاون 
از دولت نه پول و نه امتیازهای ویژه می خواهد انچیزی 
که می خواهیم اجرای قوانین در حوزه تعاون است. 
وی افزود: سند توسعه تعاون در سال ۱۳۹۲ قرار بود 
که اجرا شود که در طول ۱۰ سال حتی ۵ درصد آن 
اجرایی نشد در دولت سیزدهم سند به روزرسانی شد 
و سال ۱۴۰۱ تصویب و ابلاغ شد. که امیدواریم دولت 
چهاردهم اهتمام برای اجرای این سند داشته باشد 
ضمن اینکه این ســند ۸۱ حکم برای ۳۱ دستگاه 

دولتی اجرایی دارد.
وی با اشــاره به اینکه اقتصاد ما بانک محور اســت 
گفت: در بخش تعاون، بانک توسعه تعاون داریم که 
کوچکترین بانک کشور است و سرمایه اولیه آن ۵۰۰ 
میلیارد تومان بوده است که بعد از ۱۵ سال در سال 
گذشــته به ۶ هزار میلیارد تومان رسید که سه هزار 

میلیارد آن سهام است.
وی بیان داشت: کمک های این بانک به بخش تعاون 
با نرخ های متعارف سایر بانک هاست باید سهم قابل 
توجهی در اختیار این بانــک قرار دهید ضمن اینکه 
بانک های توسعه ای در دنیا تعریف دارند و تسهیلات 

در اختیار تعاونگران می دهند.

معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی 
اســتان تهران دلایل افزایش قسط آورده متقاضیان 
نهضت ملی مسکن به ۷۰ میلیون تومان را اعلام کرد. 
به گزارش مهر، عبدالرضا غفوری معاون مســکن و 
ساختمان اداره کل راه و شهرســازی استان تهران 
با اشاره به ارســال پیامک واریز ۷۰ میلیون تومان به 
متقاضیان نهضت ملی مسکن، اظهار کرد: متأسفانه 
به دلیل عدم همراهی سیســتم بانکی در پرداخت 
تسهیلات این طرح ها در نیمه اول سال ۱۴۰۱ پروژه ها 
با یک رکود نسبی مواجه شــد و صرفاً از طریق سهم 
آورده متقاضی پیشرفت فیزیکی نسبتاً کمی حاصل 

شد. وی ادامه داد: خوشبختانه با پیگیری های وزارت 
راه و شهرسازی، اداره کل راه و شهرسازی استان تهران 
و همراهی ایجاد شده بین اداره کل راه و شهرسازی 
و بانــک ملی که پرداخــت کننده این تســهیلات 
اســت، روند انعقاد قرارداد مشــارکت تســهیلات 
بانکی و پرداخت قدرالســهم تســهیلات با توجه به 
پیشــرفت فیزیکی آغاز شــده و خوشبین هستیم 
 که در یک فرصت زمانی مناســب بتوانیم این پروژه 

را تکمیل کنیم.
وی یادآور شد: با توجه به رکود نیمه اول سال، با تعریف 
یک برنامه زمانبندی جبرانی قرار بر این شد که عقب 

افتادگی را جبران کنیم. با این همراهی سیستم بانکی 
این عقب افتادگی جبران می شــود. طبیعی است بر 
اساس این برنامه زمانبندی اصلاحی نیاز بود یک برنامه 

زمانی ریالی را هم تدوین کنیم.
غفوری بیــان کرد: دلیل افزایش مبلغ ســهم آورده 
متقاضی در این بازه زمانی صرفاً جبران این موضوع 
عقب افتادگی اســت که با همراهی سیستم بانکی، 
امیدواریم در آینده هرچه ســریع تر این پروژه ها به 
مرحله تحویل رشد. وی ابراز امیدواری کرد سهم آورده 
متقاضیان نهضت ملی مسکن در رنج عرفی که وجود 

داشت )۴۰ میلیون تومان( ادامه پیدا کند.

علی آبادی گفت: صادقانه می گویــم همه برای رفع 
ناترازی انرژی تــلاش می کنند و از مــردم هم برای 
مشکلاتی که وجود دارد عذرخواهی می کنم. عباس 
علی آبادی، در نشســت مشــترکی که به میزبانی 
کمیسیون انرژی مجلس شــورای اسلامی و حضور 
محمدباقر قالیباف و وزیر نفت برگزار شــد گفت: ما 
درحال آماده کردن خود برای تابســتان سخت سال 
آینده هستیم؛ چرا که در همین تابستان امسال بیش از 
۲۰ هزار مگاوات ناترازی داشتیم و پیش بینی می شود 

این عدد به ۲۵ هزار مگاوات برسد.
وی با بیان اینکه ناترازی بزرگ در راه اســت، افزود: در 
زمستان باپوشش بیشــتر لباس می توان سرمای آن را 
تحمل کرد، اما در تابستان عبور از ناترازی انرژی به دلیل 

شرایط خاص تابستان به سادگی امکان پذیر نیست.
وزیر نیرو اظهار کرد: همانطور که مجلس تاکنون حمایت 
خود را از وزارت نیرو انجام داده اســت، امیدواریم این 
حمایت تداوم یابد و برای حل مشکل ناترازی انرژی در 
تابستان متمرکز شود. علی آبادی با تاکید بر اینکه گاز به 

مقدار کافی در زمستان وجود ندارد، یادآور شد: وزارت 
نفت هم نمی تواند ظرف دو ماه آن را جبران کند. چرا که 

ناترازی انرژی واقعیتی است که وجود دارد.
وی تاکید کــرد: صادقانه می گویم ما تلاش دوســتان 
را می بینیم، همه همت خود را بســیج کردند و تلاش 
می کنند که این کار انجام شــود. البتــه از مردم برای 
مشکلاتی که وجود دارد عذرخواهی می کنم. وزیر نیرو 
یادآور شد: قاچاق فقط قاچاق ســوخت از طریق لوله 
نیست، بلکه از طریق برق هم متاســفانه قاچاق انجام 
می شودریال چرا که برق داخل »ماینر« می شود، ماینر 
تبدیل به رمزارز شــده و رمزارز هم به خارج از کشــور 
می رود. علی آبادی با بیان اینکه بیش از ۲۴۰ هزار ماینر 
در همین دوره کوتاه کشف کردیم، گفت: بعضاً به عنوان 
واحد های اقتصادی مجوز گرفتند، اما برق را به مصرف 
رمزارز رساندند. هر کسی که یک ماینر تحویل بدهد به 
او پاداش می دهیم.  وی با بیان اینکه تنوع بخشــی در 
تولید انرژی در برنامه های ایــن وزارتخانه وجود دارد، 
تصریح کرد:، اما تحقق آن نیازمند زمان است. البته در 

حال حاضر شاهد تنوع در انرژی هستیم و برای تولید برق 
از گاز، گازوئیل، مازوت، نیروگاه های تجدید پذیر نیروگاه 
اتمی و نیروگاه آبی استفاده می کنیم. وزیر نیرو اضافه 
کرد: برنامه خیلی بزرگی بــرای موضوع ناترازی انرژی 
در حوزه انرژی تجدید پذیر داریم و در حال آماده شدن 
برای ۳۰ هزار مگاوات نیروگاه تجدید پذیر هستیم. چند 
ماه گذشته فقط ۳۰۰ هزار مگاوات به ظرفیت تولید برق 
اضافه کرده ایم و با مجلس عهد می بندم تا پایان ســال 
حدود ۵۰۰ هزار مگاوات نیز اضافه خواهد شد. علی آبادی 
با تاکید بر اینکه این وزارتخانه برای سال آینده در حال 
آماده کردن خود برای تحولی بزرگ است، گفت: در حال 
حاضر نزدیک به ۲هزار مگاوات قرارداد امضا شده داریم. 
البته برای تابستان ۱۴ پروژه کوتاه مدت تعریف کرده ایم 
که تکمیل واحد های ناتمام، تعمیرات به ویژه واحد های 
مازوت سوز، ارتقای واحدها، رفع محدودیت های شبکه، 
افزایش ظرفیت نیروگاه هــای تجدید پذیر، جلوگیری 
 از قاچــاق برق، جمــع آوری انشــعابات غیــر مجاز،

 از جمله آنها است.

وزیر راه و شهرســازی با بیان 
اینکه با ایجــاد ارتباط میان 
سامانه »تم« و سامانه وزارت 
کار، تعــاون و رفاه اجتماعی، 
دریافتیم که بخشی از ۸۰۰ 
هزار نفر متقاضی مسکن های حمایتی از دهک های ۸ تا 
۱۰ هستند، گفت: اولویت وزارت راه و شهرسازی و دولت 
بر اساس اصل ۳۱ قانون اساسی؛ مسکن دار کردن اقشار 

کم درآمد و محروم جامعه از دهک های یک تا سه است.
به گزارش ایســنا، فرزانه صادق در نشست با اعضای 
کمیسیون عمران مجلس، پیشنهاد تشکیل »کمیته 
مســکن« میان اعضای کمیســیون عمران و معاون 
مسکن وزارت راه و شهرسازی و دیگر معاونین مرتبط را 
مطرح کرد تا هدف گذاری های برنامه هفتم پیشرفت 

در حوزه مسکن را با جدیت بیشتری پیگیری کنند.
وی در واکنش به سخنان برخی از اعضای کمیسیون 
عمران، به ضــرورت واقعی ســازی اطلاعات موجود 

در سامانه »تم« اشــاره و اظهار کرد: با ایجاد ارتباط 
میان این ســامانه و ســامانه وزارت کار، تعاون و رفاه 
اجتماعی، دریافتیم که بخشی از ۸۰۰ هزار نفر متقاضی 
مســکن های حمایتی از دهک های ۸ تا ۱۰ هستند! 
در حالیکه اولویت وزارت راه و شهرســازی و دولت بر 
اساس اصل ۳۱ قانون اساسی؛ مسکن دار کردن اقشار 
کم درآمــد و محروم جامعه از دهک های یک تا ســه 
است. در تمامی مدل های در دســتور کار وزارت راه و 
شهرسازی، از الحاق زمین گرفته تا شهرک سازی و... 

اولویت با دهک های یک تا سه است.
وزیر راه و شهرســازی با تاکید بر اینکه این وزارتخانه 
در دولت چهاردهم در پی تسریع در ساخت مسکن و 
ارائه آن با تمامی خدمات زیربنایی و روبنایی به مردم 
است، ادامه داد: هیچ توقفی در این زمینه صورت نگرفته 
و از این بابت به شــما اطمینان می دهم که در تمامی 
حوزه های انتخابیه در سراسر کشــور این موضوع در 

دستور کار است.
صادق به نقش تخصصی کمیسیون عمران و ارتباطش 
با وزارت راه و شهرسازی اشاره و خاطرنشان کرد: اعضای 

این کمیسیون فقط نماینده مردم حوزه انتخابیه خود 
نیستند؛ بلکه نماینده تمامی مردم در پیگیری مطالبات 
مرتبط با مسکن و حمل و نقل از وزارت راه و شهرسازی 

در این کمیسیون هستند.
وی ضمن تقدیر از زحمات اعضای کمیسیون عمران 
مجلس در بررســی لایحه بودجه ۱۴۰۳ و نظارت بر 
حسن اجرای قوانین مرتبط با مسکن، ادامه داد: وزارت 
راه و شهرسازی خود را پاسخگوی کمیسیون عمران 
می داند و امیدوار اســت تا دیگر دستگاه هایی که در 
ساخت مسکن نقش آفرین هســتند نیز در قبال این 

کمیسیون پاسخگو باشند.
وزیر راه و شهرسازی بر این اساس از ورود کمیسیون 
عمران به موضوع تسهیلات بانکی در ساخت مسکن 
تشکر کرد و افزود: با اقدام کمیســیون عمران، ارایه 
تسهیلات بانکی جدیت بیشتری یافت که این در نتیجه 
تعامل خوب کمیسیون عمران با وزارت راه و شهرسازی 

به شمار می رود.
صادق در پایان دغدغه مندی اعضای کمیسیون عمران 
را نشانه تعامل خوب و پشــتیبانی آنها از وزارت راه و 

شهرسازی خواند که در نتیجه آن مطالبات مردم به بار 
نشسته و اقدامات اجرایی پررنگ تری انجام خواهد شد.

نارسایی برخی از ضوابط ساخت وســاز و عدم توجه 
به اســتطاعت خانوارها )توجه به حداقل مساحت در 
استطاعت و دیگر ضوابط مرتبط( در تدوین ضوابط و 
مقررات شهرســازی و یکسان نگری الگوهای ساخت 
و عرضه مسکن، جابه جایی پیوســته  درون شهری و 
پیراشهری مســتأجران را در پی داشــته و به ویژه در 
سال های اخیر با کاهش چشمگیر درآمد واقعی خانوارها 
در مقابل افزایش نگران کننده قیمت اجاره بها، رانش 
فضایی و گریز مســتأجران از مناطق مرکزی شهر به 
نواحی حاشیه ای، شهرهای اقماری و سکونتگاه های 

غیررسمی را موجب  شده است.
 با توجه به اینکه در کنار مشکلات مربوط به دسترسی 
کم درآمدها به مسکن مناسب، در شرایط موجود بازار 
مسکن از وضعیت متعارف به وضعیت بحرانی تغییر 
یافته و بسیاری از سیاســت ها و برنامه های پیشین و 
در حال اجرا را ناکارآمد  کرده، تهیه بسته سیاستی- 
عملیاتی تأمین مســکن گروه های کم درآمد و اقشار 
کم برخوردار، با ابتنا بر محورهای تهیه بانک اطلاعات 
استطاعت مسکن خانوارها و بهره مندی از حمایت های 
خاص، بازنگری ضوابط و مقررات شهرسازی و معماری، 
تشریح برنامه های مسکن  اجتماعی، تبیین اقدامات 
مؤثر در مسکن حمایتی و ارائه برخی از امتیازها در روند 

ارائه خدمات ساختمانی صورت پذیرفته  است.
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دهک های یک تا سه خانه دار می شوند

تامین مسکن اقشار کم درآمد و محروم 

جزئیات افزایش قسط آورده متقاضیان نهضت ملی 

همه برای رفع ناترازی انرژی تلاش می کنند

۵ درصد از احکام سند توسعه تعاون اجرایی شد

آگهی ابلاغ رای موضوع قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن
چون به استناد رای صادره هیات موضوع قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک کوچصفهان رای به صدور سند مالکیت نسبت به تصرفات اشخاص واقع درقریه های ذیل بخش ده گیلان 
به شرح زیر صادر گردیده است : قریه رود کل سنگ اصلی ۳ : ۱- آقای کامران قناعتگر خشت مسجدی فرزند مرتضی ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۱۴۱/۸۵ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۶۰ مفروز از پلاک ۹۰-۲-آقای امیر و 
محمد وحسن وعلی وصدیقه وطاهره ورها جملگی مسکنی رود کلی و مریم مسگین رود کلی قدرالسهم )کما فرض اله( فرزندان ابراهیم ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۳۷۶/۸۶ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۵۷ مفروز از پلاک 
۹۱  -۳-آقای حمیدرضا احمدی نژاد هندوانه پردسری فرزند اسمعیل ششدانگ یکقطعه زمین به مساحت ۴۷۴/۵۶ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۵۸ مفروز از پلاک ۱۳۵- ۴-آقای مرتضی بردبار طارمسری فرزند علیرضا ششدانگ 
یکقطعه زمین به مساحت ۲۵۰/۱۷ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۶۱ مفروز از پلاک ۱۹۵ الی ۱۹۸-۵-آقای علی نوری حشکوائی فرزند اسمعیل ششدانگ یکقطعه زمین به مساحت ۱۶۴/۵۰ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۶۲ مفروز از 
پلاک۹۰ -۶- خانم زهرا قهرمان زاده :فرزند فروع الدین ششدانگ یکقطعه زمین به مساحت ۱۵۱/۰۰ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۶۳ مفروز از پلاک۱۱۰ -۷- آقای رضا هاشمی رود کلی :فرزند صفر علی ششدانگ یکبابخانه و محوطه 
به مساحت ۳۴۸/۵۷ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۵۹ مفروز از پلاک ۹۰ -قریه جوبیجار کل سنگ اصلی ۷: ۸-خانم زهرا طاهرخانی فرزند عیسی ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۲۱۰/۶۱ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۲۳ 
مفروز از پلاک ۳۱۰  ۹-خانم مرضیه رمضانی کوچصفهانی فرزند ابراهیم ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۵۴۲/۶۸  متر مربع به شماره پلاک ۱۸۲۲ مفروز از پلاک ۳۲۱-۱۰-خانم صفوره عباسی :فرزند ابراهیم اژدر ششدانگ 
یکقطعه زمین به مساحت ۴۰۲/۹۰ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۱۹ مفروز از پلاک۳۴۴- ۱۱- آقای حجت امنعی سدهی و خانم معصومه عبداللهی گیلوائی مشاعا بالسویه فرزندان طاهر- محمد- ششدانگ یکبابخانه و محوطه به 
مساحت ۱۶۷/۶۲ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۲۰ مفروز از پلاک ۲۴۸-۱۲- خانم راضیه قاسمی اصل فرزند: علی ششدانگ یکقطعه زمین به مساحت ۲۹۳/۵۱ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۲۸ مفروز از پلاک۲۴۸ قریه پیرموسی 
سنگ اصلی ۴۶ : ۱۳- آقای فرهاد جوادی پیرموسالی :فرزند ناصر ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۳۷۰/۶۳ متر مربع به شماره پلاک ۸۸۱مفروز از پلاک ۵۱-۱۴- آقای فرهاد جوادی پیر موسائی فرزند ناصر ششدانگ یکقطعه 
زمین به مساحت ۲۴۴/۵۵ متر مربع به شماره پلاک ۸۸۲ مفروز از پلاک ۵۱ - قریه لاله دشت سنگ اصلی ۱۵:  ۱۵- آقای رضا شاکر فرزند محمد ششدانگ یکقطعه زمین به مساحت ۲۶۳/۲۹ متر مربع به شماره پلاک ۵۷۵ مفروز از 
پلاک ۱۵ اصلی-۱۶-خانم مریم صفرزاده فرزند مسعود ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۶۰۴/۶۱ متر مربع به شماره پلاک ۵۷۴ مفروز از پلاک ۱۵ اصلی ۱۷- آقای قربان بردبار حشکوائی فرزند رمضانعلی ششدانگ یکبابخانه 
و محوطه به مساحت ۳۵۲/۲۰ متر مربع به شماره پلاک ۵۷۳ مفروز از پلاک ۱۵ اصلی- ۱۸- خانم مریم رضائی نژاد جوزمی فرزند علی ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۱۳۸/۱۱ متر مربع به شماره پلاک ۵۷۲  مفروز از پلاک 
۱۵ اصلی چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت به اصل ملک اعتراض دارند میتواند از تاریخ انتشار آگهی ظرف ۲۰ روز اعتراض خود را به این اداره تسلیم نماید . ضمنا معترض باید از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره ظرف مدت یک ماه 
دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم نموده و گواهی تقدیم دادخواست را به این اداره تسلیم نماید در غیر اینصورت متقاضی سند با نماینده قانونی وی میتواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت 

نماید اداره ثبت بدون توجه به اعتراض ، عملیات ثبتی را برابر مقررات انجام خواهد داد . تاریخ انتشار: روز سه شنبه ۱۴۰۳/۱۰/۱۸ م/الف ۳۸۴۳  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک-بهروز غلامپور

آگهی ابلاغ رای موضوع قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن
چون به استناد رای صادره هیات موضوع قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک کوچصفهان رای به صدور سند مالکیت نسبت به تصرفات اشخاص واقع در قریه های ذیل بخش ده گیلان به 
شرح زیر صادر گردیده است : قریه رشت آباد سنگ ۴۱ : آقای مهدی نوری زاده فرزند رضا ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۶۷۳/۲۶ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۳۱ مفروز از پلاک ۵۵ – ۳- آقای جواد قدیمی رشت آبادی فرزند 
صفر محمد ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۲۶۲/۵۳ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۳۲ مفروز از پلاک ۲۵۵ -۳- آقاي محمد قنبری فرزند رمضانعلی ششدانگ یکقطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۹۱۸/۶۷ متر مربع به شماره 
پلاک ۱۸۳۳ مفروز از پلاک ۸۸۲ – ۴- آقای علی اکبر تازه آبادی فرزند اسمعیل  ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت ۳۸۶/۷۲  متر مربع به شماره پلاک ۱۸۳۴ مفروز از پلاک ۱۷۱  -۵- آقای امید  محمدی فرزند : مجید ششدانگ یک 
قطعه زمین به مساحت ۴۴۶/۳۳ مترمربع به شماره پلاک ۱۸۳۵ مفرور از پلاک ۷۸۳ ۶-خانم معصومه علی نیای بوزن :فرزند محمد علی ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۱۲۷/۷۵ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۳۶ مفروز از پلاک 
۶۰۰ -۷- آقای احمد اسلامي فلکدهي فرزند شعبانعلی ششدانگ یکبابخانه و محوطه  به مساحت ۳۴۷/۴۳ مترمربع به شماره پلاک۱۸۳۰  مفروز از پلاک ۵۵۸  -قریه رودبارکی سنگ ۴۳ :  ۸-خانم کبری ابوالحسنی فرزند احمد ششدانگ 
یکبابخانه و محوطه به مساحت ۴۹۱/۷۲ متر مربع به شماره پلاک ۶۵۲ مفروز از پلاک ۱۷- ۹- آقای سعید شنوی فرزند یوسف  ششدانگ یکقطعه زمین به مساحت ۳۶۱/۸۶ متر مربع به شماره پلاک ۶۶۲ مفروز از پلاک ۵۱ – ۱۰- علی 
رحمانی پیربستی فرزند عابدین ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۳۶۳/۳۶ متر مربع به شماره پلاک ۶۶۱ مفروز از پلاک۱۰۲ – ۱۱- مستانه صابری فرزند محمد جواد ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۱۹۶۰/۶۶ متر مربع 
به شماره پلاک ۶۵۳ مفروز از پلاک ۲۲ – ۱۲- فاطمه رضائی فرزند یداله ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۴۹۱/۹۴ متر مربع به شماره پلاک ۶۵۴ مدروز از پلاک ۱۷ -۱۳- حسینعلی عبادتی رودبارکی فرزند یوسف ششدانگ 
یکبابخانه و محوطه به مساحت ۱۵۳/۷۰ متر مربع به شماره پلاک ۶۵۵ مفرور از پلاک۱۲۹  -۱۴ - خانم سیده قمر هاشمی رودبارکی فرزند سید حسین ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۳۰۰/۴۹ متر مربع به شماره پلاک ۶۵۷ 
مفروز از پلاک ۷۱ و ۸۴ و ۹۹ -۱۵- آقای فرشاد پیک رودبارکی فرزند حسین ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۴۵۰/۱۲ متر مربع به شماره پلاک ۶۵۸ مفرور از پلاک ۱۱۲ و ۱۱۳- ۱۶ خانم مریم جوادی پیربستی  - زهرا سیادت 
مشاعابالسویه فرزندان ناصر- علی ششدانگ یکباب مغازه به مساحت ۲۵/۶۰ مترمربع به شماره پلاک ۶۶۰ مفروز ازپلاک ۹۶ – قریه پیربست سنگ ۴۲ : ۱۷- آقای محمد رضا رازقی پیربستی فرزند فتحعلی ششدانگ یکقطعه زمین به 
مساحت ۳۱۴/۳۵ مترمربع به شماره پلاک ۱۰۵۷ مفروز از پلاک ۷۳-۱۸-- آقای محمد تقی آبادگر فرزند  عباس ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۲۳۵/۹۷ مترمربع به شماره پلاک ۱۰۵۴ مفروز از پلاک۳۱۶ – قریه گرباسده 
سنگ ۴۴ :۱۹-آقای محمد جواد رضابنده لو فرزند داود ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۳۵۴/۴۹ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۹ مفرور از پلاک ۲ قریه چلک سنگ ۲۳ : ۲۰- خانم زهرا جلال فرزند غلامرضا ششدانگ یکبابخانه و 
محوطه به مساحت ۳۴۹/۴۶ مترمربع شماره پلاک ۱۱۷ مفرور از پلاک ۲۸ چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت به اصل ملک اعتراضی دارند می تواند از تاریخ انتشار آگهی ظرف ۲۰ روز اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند ضمنا معترض 
باید از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره ظرف مدت یک ماه دادخواست به مراجع ذیصلاح تقدیم نموده و گواهی  تقدیم دادخواست را به این اداره تسلیم نماید در در غیراینصورت متقاضی سند یا نماینده قانونی وی می تواند به دادگاه مربوطه 
مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت نماید اداره ثبت بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را برابر مقررات انجام خواهدداد.  تاریخ انتشار :روز سه شنبه ۱۴۰۳/۱۰/۱۸ – م/الف ۳۸۴۰ رئیس ثبت اسناد و املاک - بهروز غلامپور

اگهی تحدید حدود
چون به استناد آرای صادره هیات موضوع قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک کوچصفهان رای به صدور سند مالکیت نسبت به تصرفات اشخاص واقع در 
کوچصفهان بخش ده گیلان به شرح زیر صادر گردیده است : قریه رود کل سنگ اصلی ۳ :۱- آقای کامران قناعتگر خشت مسجدی فرزند مرتضی ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۱۴۱/۸۵ متر مربع به 
شماره پلاک ۳۵۶۰ مفروز از پلاک ۹۰-تاریخ تحدید حدود روز شنبه ۱۴۰۳/۱۱/۱۳ ساعت ۹/۳۰ صبح  ۲- آقای حمیدرضا احمدی نژاد هندوانه پردسری فرزند اسمعیل ششدانگ یکقطعه زمین به مساحت 
۴۷۴/۵۶ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۵۸ مفروز از پلاک ۱۳۵ تاریخ تحدید حدود روز شنبه ۱۴۰۳/۱۱/۱۳ ساعت ۹/۴۵ صبح  ۳- آقای مرتضی بردبار طارمسری فرزند علیرضا ششدانگ یکقطعه زمین به 
مساحت ۲۵۰/۱۷ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۶۱ مفروز از پلاک ۱۹۵ الی ۱۹۸ تاریخ تحدید حدود روز شنبه ۱۴۰۳/۱۱/۱۳ ساعت ۱۰صبح  ۴- آقای علی نوری حشکوائی فرزند اسمعیل ششدانگ یکقطعه 
زمین به مساحت ۱۶۴/۵۰ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۶۲ مفروز از پلاک۹۰ تاریخ تحدید حدود روز شنبه ۱۴۰۳/۱۱/۱۳ ساعت ۱۰:۳۰صبح  ۵- خانم زهرا قهرمان زاده :فرزند فروع الدین ششدانگ یکقطعه 
زمین به مساحت ۱۵۱/۰۰ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۶۳ مفروز از پلاک۱۱۰ تاریخ تحدید حدود روز یکشــنبه ۱۴۰۳/۱۱/۱۴ ساعت ۹ صبح  -۶- آقای رضا هاشمی رود کلی :فرزند صفر علی ششدانگ 
یکبابخانه و محوطه به مساحت ۳۴۸/۵۷ متر مربع به شماره پلاک ۳۵۵۹ مفروز از پلاک ۹۰ تاریخ تحدید حدود روز یکشنبه ۱۴۰۳/۱۱/۱۴ ساعت ۹:۳۰ صبح – قریه پیرموسی سنگ اصلی ۴۶ : ۷-آقای فرهاد 
جوادی:فرزند ناصر ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت ۳۷۰/۶۳ متر مربع به شماره پلاک ۸۸۱مفروز از پلاک ۵۱ تاریخ تحدید حدود روز یکشنبه ۱۴۰۳/۱۱/۱۴ ساعت ۹:۴۵ صبح ۸- آقای فرهاد جوادی 
فرزند ناصر ششدانگ یکقطعه زمین به مساحت ۲۴۴/۵۵ متر مربع به شماره پلاک ۸۸۲ مفروز از پلاک ۵۱ تاریخ تحدید حدود روز یکشنبه ۱۴۰۳/۱۱/۱۴ ساعت ۱۰ صبح چون تحدید حدود پلاکهای فوق به 
عمل نیامده، لذا به استناد رای صادره و بند ب ماده ۷ آیین نامه موضوع قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن تحدید حدود پلاکهای مذکور در ساعت مقرر تاریخ فوق در محل وقوع ملک شروع و به 
عمل خواهد آمد لذا برابر ماده ۱۴ قانون ثبت به صاحبان املاک و مجاورین املاک فوق الذکر به وسیله این آگهی اخطار میشود که در روز و ساعت مقرر در محل وقوع ملک حضور بهم رسانند چنانچه صاحبان 
املاک یا نماینده قانونی آن در موقع تحدید حدود حاضر نباشند مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت ملک با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید حدود خواهد گردید چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت به اصل 
ملک اعتراض دارند از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت یک ماه )۳۰ روز( اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند. ضمنا معترض باید از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره ظرف مدت یک ماه )۳۰ روز (دادخواست 
به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم نموده و گواهی تقدیم دادخواست را به این اداره تسلیم نماید در غیر اینصورت متقاضی سند یا نماینده قانونی وی میتواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم دادخواست 

را دریافت نماید اداره ثبت بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را برابر مقررات انجام خواهد داد. تاریخ انتشار: روزسه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۱۸ – م/الف۳۸۴۲ رئیس اداره ثبت اسناد و املاک-بهروز غلامپور

اگهی تحدید حدود
چون به استناد آرای صادره هیات موضوع قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن مستقر در اداره  ثبت اسناد و املاک کوچصفهان رای به صدور سند مالکیت نسبت به تصرفات اشخاص واقع 
در لولمان بخش ده گیلان به شرح زیر صادر گردیده است . قریه پیربست سنگ اصلی ۴۲ : ۱-آقای محمد رضا رازقی پیربستی فرزند فتحعلی ششدانگ یکقطعه زمین به مساحت ۳۱۴/۳۵ مترمربع به 
شماره پلاک ۱۰۵۷ مفروز از پلاک ۷۳ تاریخ تحدید حدود ۱۴۰۳/۱۱/۱۰ ساعت ۹:۱۵ صبح – قریه رشت آباد سنگ اصلی ۴۱ : ۲- آقای مهدی نوری زاده فرزند رضا ششدانگ یکبابخانه و محوطه به 
مساحت ۶۷۳/۲۶ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۳۱ مفروز از پلاک ۵۵ تاریخ تحدید حدود ۱۴۰۳/۱۱/۱۰ ساعت ۹:۳۰ صبح ۳- آقای جواد قدیمی رشت آبادی فرزند صفر محمد ششدانگ یکبابخانه 
و محوطه به مساحت ۲۶۲/۵۳ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۳۲ مفروز از پلاک ۲۵۵ تاریخ تحدید حدود  ۱۴۰۳/۱۱/۱۰ ساعت ۱۰:۳۰ صبح – ۴- آقاي محمد قنبری فرزند رمضانعلی ششدانگ 
یکقطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۹۱۸/۶۷ متر مربع به شماره پلاک ۱۸۳۳ مفروز از پلاک ۸۸۲  تاریخ تحدید حدود ۱۴۰۳/۱۱/۱۰ ساعت ۱۰:۴۵ صبح – ۵- آقای علی اکبر تازه آبادی فرزند 
اسمعیل  ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت ۳۸۶/۷۲  متر مربع به شماره پلاک ۱۸۳۴ مفروز از پلاک ۱۷۱  تاریخ تحدید حدود ۱۴۰۳/۱۱/۱۱ ساعت ۹ صبح – ۶- آقای امید  محمدی فرزند : 
مجید ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت ۴۴۶/۳۳ مترمربع به شماره پلاک ۱۸۳۵ مفرور از پلاک ۷۸۳ تاریخ تحدید حدود ۱۴۰۳/۱۱/۱۱ ساعت ۹:۳۰ صبح -۷- آقای احمد اسلامي فلکدهي 
فرزند شعبانعلی ششدانگ یکبابخانه و محوطه  به مساحت ۳۴۷/۴۳ مترمربع به شماره پلاک۱۸۳۰  مفروز از پلاک ۵۵۸   تاریخ تحدید حدود ۱۴۰۳/۱۱/۱۱ ساعت ۹:۴۵ صبح چون تحدید حدود 
پلاکهای فوق به عمل نیامده، لذا به استناد رای صادره و بند ب ماده ۷ آیین نامه موضوع قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن تحدید حدود پلاکهای مذکور در ساعت مقرر تاریخ فوق 
در محل وقوع ملک شروع و به عمل خواهد آمد لذا برابر ماده ۱۴ قانون ثبت به صاحبان املاک و مجاورین املاک فوق الذکر به وسیله این آگهی اخطار میشود که در روز و ساعت مقرر در محل وقوع 
ملک حضور بهم رسانند چنانچه صاحبان املاک یا نماینده قانونی آن در موقع تحدید حدود حاضر نباشند مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت ملک با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید حدود خواهد 
گردید چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت به اصل ملک اعتراض دارند از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت یک ماه )۳۰ روز( اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند. ضمنا معترض باید از تاریخ تسلیم 
اعتراض به این اداره ظرف مدت یک ماه )۳۰ روز (دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم نموده و گواهی تقدیم دادخواست را به این اداره تسلیم نماید در غیر اینصورت متقاضی سند یا نماینده 
قانونی وی میتواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم دادخواست را دریافت نماید اداره ثبت بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را برابر مقررات انجام خواهد داد. تاریخ انتشار: روزسه شنبه مورخ 

۱۴۰۳/۱۰/۱۸ – م/الف۳۸۴۱ رئیس اداره ثبت اسناد و املاک-بهروز غلامپور
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فناوری و 
اطلاعات

ضرورت تســریع در عملیاتی کردن توافق های ایران و 
عمان در حوزه فاوا

وزیر ارتباطات در دیدار با ســفیر عمان درتهران با اشــاره به زمینــه های متنوع 
همکاری های مشترک بین دو کشور در حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات بر تسریع در 

عملیاتی کردن توافقهای پیشین فاوا تاکید کرد.
به گزارش وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، سید ستار هاشمی وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات روز یکشنبه در دیدار با ابراهیم بن احمد المعینی که در محل وزارت 
ارتباطات برگزار شد، با اشاره به اشتراکات فرهنگی میان مردم دو کشور، این نزدیکی را 
زمینه ساز ارتقای سطح همکاری ها در حوزه ارتباطات و فناوری و نوآوری عنوان کرد.

وزیر ارتباطات به دیدار سال جاری وزیر خارجه عمان با رییس جمهوری اسلامی ایران 
اشــاره و تاکید کرد: با وجود ظرفیت های موجود در ارتقای سطح روابط و همکاری 
های فیمابین در حوزه های مختلف و تفاهم نامه های امضا شده در زمینه ارتباطات و 
فناوری اطلاعات، نیاز است تلاش بیشتری برای عملیاتی کردن و اجرایی شدن این 

تفاهم ها انجام شود.
وی توسعه همکاری های مشترک تهران و مسقط در زمینه زیرساخت های ارتباطی و 
کریدورهای بین المللی را یکی از موضوعات مهم در ارتقای سطح تعاملات و ارتباطات 
دو کشور برشمرد و تصریح کرد: در حوزه ترانزیت بین الملل، کریدور هند، عمان، ایران 
و روسیه بسیار حائز اهمیت است که می تواند نقش بسیار مهمی در منطقه داشته باشد.

هاشمی ظرفیت های موجود در شرکت ملی پســت ایران، منطقه ویژه اقتصادی و 
فرودگاه پیام به عنوان زیرمجموعه های وزارت ارتباطات را بستری مناسب برای توسعه 
همکاری ها و مناسبات دو کشور در حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات دانست و افزود: 
در منطقه ویژه اقتصادی پیام، شرکت ها و کارخانه های مختلفی با تمرکز برتولید 
محصولات متنوع در حوزه فاوا فعالیت دارند. از این رو، این منطقه می تواند به عنوان 

هاب بین دو کشور عمل کند.
بهزاد اکبری، معاون وزیر و مدیر عامل شرکت ارتباطات زیرساخت نیز که در دیدار سفیر 
عمان با وزیر ارتباطات حضور داشت، به زمینه های مختلف همکاری میان این شرکت 

با عمان تله کام اشاره و ابراز تمایل کرد که این همکاری ها ارتقا یابد.
وی همکاری های تهران و مسقط در حوزه ارتباطات زیرساخت را فرصت مناسبی 
برای رشد اکوسیستم دیجیتال منطقه توصیف و با بیان اینکه "عمان هاب کابل های 
دریایی در منطقه است"، تاکید کرد: با توجه به دسترسی های مناسب به آسیای میانه 
و اروپا، ایران نیز می تواند به همراه عمان نقشی فراتر از آنچه اکنون داراست، در منطقه 

و حتی جهان ایفا نماید.
اکبری، سرمایه گذاری در زیرســاخت های دیجیتال، مراکز داده و زیرساخت های 
ابری را فرصت های خوب همکاری میان دو کشور دانست و ایجاد مراکز داده بزرگ در 
چابهار، مشهد، تهران و تبریز برای دسترسی به بازارهای منطقه را از دیگر ظرفیت های 

توسعه همکاری های فنی در این حوزه با مسقط عنوان کرد.
سفیر عمان در تهران نیز در نشست با سیدســتار هاشمی و برخی از معاونان وزارت 
ارتباطات به پیشرفت های چشمگیر ایران در حوزه های متنوع فناوری اطلاعات با 
وجود تحریم های آمریکا علیه ایران اشاره کرد و گفت که عمان از همکاری متقابل 
در همه زمینه ها بویژه حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات با جمهوری اسلامی ایران 

استقبال می کند.
احمد المعینی، بعد از اطلاع از زمینه های مختلف همکاری های فیمابین در حوزه 
فناوری اطلاعات و ظرفیت های موجود در مجموعه وزارت ارتباطات در این خصوص، 
اعلام کرد که موضوعات تخصصی مطرح شده در این نشســت را به دولت و وزارت 

ارتباطات عمان منتقل خواهد کرد.

فضای مجازی با ذات دولت ها درهم تنیده است
به گفته رئیس اندیشکده راهبردی فضای سایبر، حقوق کاربران در فضای مجازی شامل 
حفظ حریم خصوصی، آزادی بیان، دسترسی به اطلاعات و حقوق مالکیت معنوی است 
و دولت ها و نهادهای بین المللی با وضع قوانین و مقررات مختلف تلاش می کنند تا این 

حقوق را حفظ کنند و از نقض آن ها جلوگیری کنند.
به گزارش ایسنا، بیست و پنجمین نشست از سلسله نشست های پژوهشگاه فضای 
مجازی با عنوان »حکمرانی فضای مجازی؛ آنچه باید بدانیم« در پژوهشگاه فضای 
مجازی« با حضور حامد حاجــی ملامیرزایی، رئیس اندیشــکده راهبردی فضای 
سایبر)سحاب( و محمد حسین خادم الحسینی، مدیر رویدادها و علاقه مندان به صورت 

حضوری و مجازی برگزار شد.
در آغاز نشست، حامد حاجی میرزایی گفت: در سخنرانی مقام معظم رهبری در دیدار 
اعضای دولت چهاردهم به بحث ضرورت حکمرانی قانونمند در فضای مجازی پرداخت 
و طبق کلام ایشان نباید فضای مجازی خارج از نظارت حاکمیت باشد و همزمان باید 
مردم از فضای مجازی که وسیله آزادی است بهره مند شوند ولی در اختیار دشمند 
قرار نگیرد. گفتنی است همگی حکومت ها در خصوص فضای مجازی ضابطه و قانون 
دارند. باید بدانیم که ما باید احتیاط کنیم که در بحث فضای مجازی غربی تر از غربی ها 
نشویم. حتی در فرانسه هم محدودیت سرچ کردن از طریق گوگل برای دانش آموزان 

وجود دارد.«
وی ادامه داد:»ما در دنیا رشته های مختلفی داریم که حکمرانی فضای مجازی در آن ها 
قرار می گیرد. مثل علوم سیاسی، مدیریت دولتی، سیاستگذاری عمومی و باید از این 

رشته ها در بدنه دولت استفاده شود.«
رئیس اندیشکده راهبردی فضای ســایبر افزود: »امنیت سایبری یکی از مهم ترین 
جنبه های حکمرانی فضای مجازی اســت. دولت ها و ســازمان ها تلاش می کنند 
تا از حملات ســایبری، نفوذها و تهدیــدات آنلاین جلوگیری کنند. این شــامل 
تدابیر امنیتی مانند رمزنــگاری، فایروال ها، آموزش کاربران و به روزرســانی های 
مداوم نرم افزارها و سیســتم ها می شــود. حقوق کاربران در فضای مجازی شامل 
 حفظ حریــم خصوصــی، آزادی بیان، دسترســی به اطلاعات و حقــوق مالکیت 

معنوی است.
وی ادامه داد: دولت ها و نهادهای بین المللی با وضع قوانین و مقررات مختلف تلاش 
می کنند تا این حقوق را حفظ کنند و از نقض آن ها جلوگیری کنند. حکمرانی فضای 
مجازی به تأثیرات اقتصادی اینترنت نیز می پردازد. این شامل تجارت الکترونیک، 
ارزهای دیجیتال، استارتاپ ها و نوآوری های فناوری است. سیاست گذاری های مناسب 

در این زمینه می تواند به رشد اقتصادی و اشتغال زایی کمک کند.
او ادامه داد: دولت ها و نهادهای بین المللی قوانین و مقرراتی را برای مدیریت و نظارت 
بر اینترنت و فضای مجازی وضع می کنند. این مقررات شامل مواردی مانند قوانین 
حقوق مالکیت معنوی، مقررات حریم خصوصی، و قوانین جرایم سایبری می شود. 
یکی دیگر از جنبه های مهم حکمرانی فضای مجازی، آموزش و آگاهی کاربران در 
زمینه استفاده ایمن و مسئولانه از اینترنت است. این شامل برنامه های آموزشی برای 
کودکان، نوجوانان و بزرگسالان است تا از تهدیدات آنلاین آگاه شوند و راهکارهای 

مناسبی برای مقابله با آن ها بیاموزند.
وی تصریح کرد: اینترنت یک پدیده جهانی است و حکمرانی مؤثر آن نیازمند همکاری 
بین المللی است. سازمان های بین المللی مانند سازمان ملل متحد، اتحادیه اروپا و سایر 
نهادهای بین المللی در تعیین سیاســت ها و مقررات مشترک برای مدیریت فضای 

مجازی نقش دارند.
به گفته رئیس اندیشکده راهبردی فضای سایبر در ایران نیز نهادها و سازمان های 
مختلفی مانند شــورای عالی فضای مجازی، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، و 
سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی بر حکمرانی فضای مجازی نظارت دارند. 
این نهادها با وضع قوانین و مقررات، اجرای سیاست های امنیتی و حفظ حقوق کاربران، 

تلاش می کنند تا فضای مجازی ایمن و منصفانه ای را برای کاربران فراهم کنند.«

اخبار

رییــس انجمــن تجــارت 
الکترونیک تهران گفت:به نظر 
می رســد دولت جدید طبق 
مواردی که اعلام می کند، به 
دنبال ارتقای کیفیت اینترنت 

در کشور است و این جای امیدواری دارد.
 نشست رونمایی از چهارمین گزارش کیفیت اینترنت در 
ایران، برگزار شد؛ رییس انجمن تجارت الکترونیک تهران 
دراین نشست اظهار کرد: این گزارش چهارمین گزارش 
از کیفیت اینترنت در ایران است. لازم به ذکر است این 
اولین گزارش در دوره جدید است که منتشر می شود و 

امیدواریم فضا در دولت جدید تغییر کند.
نیما قاضی افزود: به نظر می رســد دولت طبق مواردی 
که اعلام می کند موافق بوده و به دنبال ارتقای کیفیت 
اینترنت در کشور اســت و این جای امیدواری دارد. این 
موضوع به این دلیل مهم اســت که اینترنت  اصلی ترین 
بســتری اســت که در آن فعالیت می کنیم و از کیفیت 
مناسبی برخوردار نیست و وظیفه خود می دانیم که این 

موضوع را پیگیری کنیم.
در ادامه این نشست پویا پیرحسین لو - رییس کمیسیون 
اینترنت و زیرساخت انجمن تجارت الکترونیک، با بیان 

اینکه این گزارش فصل تابستان و پاییز را مورد بررسی 
قرار می دهد، اظهار کرد: اتفاقاتی که اوایل دی ماه سال 
جاری و شــامل رفع محدودیت ها بود هم مورد بررسی 

قرار داده است.
وی افزود: از میان چالش هایی کــه اینترنت ایران با آن 
رو به روســت، می توان به سه مورد یعنی محدودیت ها، 
تحریم ها و مشکل در شبکه دسترسی اشاره کرد. یکی از 
اقدامات خوب دولت گذشته تلاش برای رفع مشکل سوم 
یعنی شبکه access بود اما همانگونه که می دانیم این 
موضوعات امری زمان بر هستند. پیرحسین لو ادامه داد: 
ناگفته نماند که در ۶ ماه گذشته اتفاقات خوبی هم رخ 
داده که می توان به رفع اختلال IPV۶ و بازگشایی سامانه 

شفافیت اختلال اینترنت است که اتفاق مهمی بود.
رییس کمیسیون اینترنت و زیر ساخت انجمن تجارت 
الکترونیک تصریح کــرد: در زمینه اختلال ها باید گفت 
اختلال های موقت به دلیل قطعی لینک های بین الملل 
در ماه های گذشــته رخ داد که جزئیات آن را شــرکت 
ارتباطات زیرساخت اعلام کرد. دومین اختلال ها ناشی 
از حملات دی داس بود که اتفاق خوبی رخ داد و سامانه 
شفاف ســازی در این زمینه بازگشایی شد و مورد دیگر 

اختلال در اینترنت موبایل به دلیل قطعی برق بود.
در ادامه نایب رییس کمیسیون اینترنت انجمن تجارت 
الکترونیک هم گفت: منبع بخشــی از فیلترشــکن ها 
خارجی بوده و بخشی دیگر شامل فیلتر شکن های پولی 

می شود و می تواند نشر اطلاعاتی از طریق آن را به همراه 
داشته باشد؛ فیلترشــکن های رایگان هم می توانند آی 

پی های ما را آلوده کنند.
حمیدرضا احمدی اظهار کرد: بررســی ها حاکی از آن 
است که در شــش ماه گذشــته قطعی کامل اینترنت 
منطقه ای و کلان نداشتیم که اتفاق خوب و مهمی است.

وی افزود: همچنین اخیــرا موضوعاتی از جمله مافیای 
فیلترشــکن ها مطرح می شــود و باید گفت براســاس 
بررســی ها مهم ترین و بهترین روش برای مقابله با آن 

برداشتن فیلترینگ اســت. چون بخشی از فیلترشکن 
منبع خارجی دارد و بخشی دیگر شامل فیلترشکن های 
پولی است و می تواند نشــر اطلاعاتی از طریق آن را به 

همراه داشته باشد. 
احمدی تاکید کرد: علاوه بر موارد گفته شده و شنیده ها 
درباره احتمال ایجاد پوسته برای برخی سکوها باید گفت 
که طراحی و توسعه پوسته های داخلی می تواند چالش 
و پیامدهایی داشته باشد و یک رانت غیر مولد ایجاد کند 

که فناوری ناپایداری است.

رئیس انجمن تجارت الکترونیک تهران:

وزارت ارتباطات به دنبال ارتقای کیفیت اینترنت است
News kasbokar@gmail.com

سرپرست ســتاد آب، انرژی و محیط زیست با اشاره به 
۸ طرح فناورانه در کاهش ناترازی برق و آمادگی دانش 
بنیانها برای اجرای آنها گفت:تجهیزات مبتنی بر اینترنت 

اشیا تاثیر زیادی در کاهش مصرف انرژی دارند.
به گزارش مهر، ایران به عنوان یکی از بزرگترین دارندگان 
منابع انرژی در جهان شناخته می شود. کشورمان از یک 
ســو دارای ذخایر عظیم نفت و گاز طبیعی است و در 
رتبه های بالای تولید و صادرات این منابع قرار دارد و از 
سوی دیگر ظرفیت های قابل توجهی در تولید انرژی های 
تجدیدپذیر، بــه ویژه انرژی خورشــیدی و بادی دارد. 
پتانسیل تابشی متوسط سالانه در ایران با میزان ۲۳۰۸ 
کیلووات بر مترمربع، پس از اســترالیا و پتانسیل بادی 
متوسط، با میزان ۷۴۴ وات بر مترمربع، پس از اسپانیا، 
در رتبه دوم جهان و بالاتر از کشورهایی همچون چین، 
ایالات متحده آمریکا، هند و ژاپن قرار گرفته اســت. از 
دیگر منابع انرژی کشور می توان به معادن زغال سنگ، 
انرژی برقابی و ظرفیت های هســته ای اشاره کرد. این 
منابع فراوان به ایران امــکان می دهند که هم به عنوان 
یک بازیگر کلیدی در بازار انرژی جهانی مطرح باشد و 
هم در تأمین نیازهای داخلــی خود از انرژی، خودکفا و 

مستقل باقی بماند.
در عین حال فراوانی و سهولت دسترسی به این منابع، در 
کنار سایر عوامل، موجب بی توجهی تاریخی به موضوع 
اقتصاد انرژی شده و تداوم این رویکرد، به چالشی تحت 
عنوان ناترازی انرژی منتهی گردیده است. شواهدی را 
می توان برای تأیید این موضوع بیان نمود. به عنوان مثال 
رتبه انرژی بسیاری از لوازم خانگی، موتورهای الکتریکی، 
بخاری ها و پکیج های ســاخت داخل و حتی وارداتی، 
پایین بوده و اســتاندارهای ناظر بــر تجهیزات مصرف 
کننده ی انرژی، در بســیار موارد صرفاً بــا انرژی ارزان 
سازگاری دارد. عدم رعایت مقررات و استانداردهای ناظر 
به مصرف انرژی در ساختمان و تجهیزات و حتی مبحث 
۱۹ مقررات ملی ساختمان نیز نمونه قابل ذکر دیگری 

است که می توان به آن اشاره کرد.
موضوع تعرفه گذاری صحیح گاز و برق نیز یکی دیگر از 
موانع اصلی برای سرمایه گذاری در حوزه تولید انرژی، 
بهینه سازی و بکارگیر فناوری های روز است. همچنین 
باید توجه داشت که رشد هزینه های تعمیرات و نگهداری 
و ایجاد سرمایه گذاری های جدید، فاصله زیادی با رشد 
قیمت های انرژی پیدا کرده و این امر سبب فرسودگی 
زیرساخت ها و کاهش راندمان و افزایش تلفات استحصال 
و توزیع انرژی نیز شده اســت. مجموعه عوامل فوق در 
بلندمدت به چالشــی منجر شده اســت که از مدت ها 
قبل هشدار آن توسط کارشناســان حوزه انرژی داده 
شده و کشور از این منظر دچار خسارت های هنگفت و 
عدم النفع های فراوانی به ویژه در بخش تولید شده است.

با در نظر داشتن مقدمه فوق، حل مسأله ناترازی در دو 
کفه »تولید« و »مدیریت مصرف« قابل پیگیری بوده و 
با توجه به شرایط ویژه ای که کشــور در آن قرار گرفته 
است، فرصتی مغتنم برای توسعه انرژی های تجدیدپذیر 
و ترویج راهکارهای بهینه سازی مصرف انرژی است. در 
همین رابطه به سراغ محمدمهدی نوربخش سرپرست 
ستاد توســعه اقتصاد دانش بنیان آب، انرژی و محیط 
زیست معاونت علمی رفتیم و درباره چالش های موجود 
در بحث ناترازی انرژی، نقش توســعه نیــروگاه های 
خورشیدی در رفع ناترازی ها و همچنین برنامه های این 

ستاد در حل این معضل با او صحبت کردیم.

لزوم توجه به توسعه نیروگاه های تجدیدپذیر 
برای صرفه جویی در مصرف گاز

سرپرست ستاد توسعه اقتصاد دانش بنیان آب، انرژی و 
محیط زیســت بر این باور است که توسعه نیروگاه های 

تجدیدپذیــر و در رأس آنها نیروگاه های خورشــیدی، 
باید توجه داشــت که این نیروگاه ها نه تنها همپوشانی 
و تطابق کاملی با ناترازی های مرتبط بــا ورود بارهای 
سرمایشی در ســاعات و ماه های گرم سال دارند، بلکه 
موجب صرفه جویی قابل توجهی در مصرف گاز شــده 
و همچنین از انتشــار گازهای گلخانه ای نیز جلوگیری 
می کنند. گاز صرفه جویی شــده می تواند قابلیت تولید 
برای صنایع بزرگ فولاد و ســیمان در پی داشته باشد 
و آنها را از حبس تولید ایجاد شــده رها سازد و یا منافع 

اقتصادی آن برای کشور از مسیر صادرات فراهم شود.

فعال شدن زیســت بوم دانش بنیان در راه 
اندازی نیروگاه های خورشیدی

وی با اشــاره به اینکه در یک برآورد کلی، احداث یک 
کیلووات ظرفیت خورشیدی، متناظر با توسعه ظرفیت 
تأمین گاز کشــور به میزان ۱ تا ۱.۲ متر مکعب گاز در 
یک روز در ایام سرد سال است، افزود: این مقدار معادل 
۱۰۰ تا ۱۵۰ دلار ســرمایه گذاری بعلاوه صرفه جویی 
۴۰۰ تا ۵۰۰ مترمکعب در سال است. در عین حال باید 
توجه داشت که توسعه مولدهای خورشیدی در مقیاس 
تأثیرگذار، تنها به اتکای مقایسه ارزش ذاتی گاز، ممکن 
است کافی نباشد و سایر جوانب نیز باید در این ارزیابی 
مد نظر قرار گیرد. از سوی دیگر فعال شدن زیست بوم 
دانش بنیان و فناور کشور و مشــارکت مردمی نیز باید 
به منظور احــداث نیروگاه های توزیع شــده و کاهش 
هزینه های احداث تجهیزات نیروگاه های خورشیدی، 

مد نظر قرار گیرد.
نوربخــش در ادامــه بــه حمایــت دولت از توســعه 
مولدهای خورشــیدی اشــاره کرد و گفت: براســاس 
سیاســتگذاری های انجام شــده و قوانین بالادستی از 
جمله ماده ۱۶ قانون جهش تولید دانش بنیان و آیین نامه 
ایجاد بازار بهینه ســازی انرژی و محیط زیست، توسعه 
مولدهای خورشیدی مورد حمایت دولت قرار گرفته و 
برق تولیدی این نیروگاه ها از محــل منابع عمومی و با 
عنوان پرداخت بهای ســوخت صرفه جویی شده و یا از 
طریق بازار بهینه ســازی، خریداری می شود. همچنین 
برای احداث نیروگاه های خورشــید و بادی، تسهیلات 
متنوعی نیز در نظر گرفته شده است. اما باید توجه داشت 
مهمترین فرصتی که دولت در اختیار ســرمایه گذاران 
نیروگاه های تجدیدپذیر به صورت رایگان قرار داده است، 

امکان ذخیره سازی از طریق شبکه توزیع برق است.

افزایش ظرفیــت تولید انــرژی از منابع 
غیرفسیلی در دستور کار

سرپرست ستاد توســعه اقتصاد دانش بنیان آب، انرژی و 
محیط زیست بیان کرد: به عبارت دیگر مالکان نیروگاه های 
تجدیدپذیر، مازاد تولید برق خود را در ایام روز به شــبکه 
تزریق و در طول ساعاتی که تولید ندارند، امکان استفاده از 
شبکه برق را خواهند داشت. این امکان، هزینه تأمین انرژی 
الکتریکی را در مقایسه با نیروگاه های خودتأمین با سوخت 
گاز طبیعی، رقابت پذیر می کند. از سوی دیگر نیروگاه های 
خودتأمین فسیلی، با چالش مهمی برای تأمین سوخت در 

فصل سرد مواجه خواهند بود.

»سند و نقشه راه ملی هیدروژن« با محوریت 
معاونت علمی در دست تدوین است

وی با اعلام اینکه در حوزه افزایش ظرفیت تولید انرژی از 
منابع غیرفسیلی، اقدامات قابل توجهی در دست پیگیری 
است، به این برنامه ها اشاره کرد و گفت: از جمله این موارد 
توسعه استفاده از پیل سوختی )یک مبدل انرژی شیمیایی 
به انرژی الکتریکی( از جمله هیدروژن است که تهیه سند 
توسعه آن در کشــور با محوریت معاونت علمی، فناوری 

و اقتصاد دانش بنیان، مراحل نهایی خود را طی می کند. 
همچنین در زمینه توسعه ذخیره ســازهای بزرگ نیز 
اقدامات موثری انجام شده و این ذخیره سازها می توانند 

در پیک سایی نقش مهمی را ایفا کنند.

راهکارهای فناورانــه و نوآورانه در کاهش 
مصرف انرژی

نوربخش موضوع بهینه ســازی و مدیریت مصرف برق 
را روی دیگر ســکه کاهش ناترازی عنوان کرد و گفت: 
اهمیت این موضوع بسیار بیشتر از مبحث تولید انرژی 
در کشور است. بالا بودن شدت مصرف انرژی در کشور 
در مقایسه با متوســط جهانی، عوامل مختلفی دارد که 
فناوری و نــوآوری در این حــوزه راهکارهای عملیاتی 
تأثیرگذاری را دارد که به چند مورد اشاره می کنم. بخش 
زیادی از ناترازی برق در کشــور، معلــول ورود بارهای 
سرمایشی در ایام گرم سال اســت. در این میان سهم 
ساختمان های اداری و عمومی در ساعات اوج مصرف، 
حدود ۴۰۰۰ مگاوات برآورد شده است. در حال حاضر 
کنترل رعایت مصرف بهینه در این ساختمان ها، در قالب 
بخشنامه و نظارت های موردی انجام می پذیرد. این در 
حالی  است که با نصب تجهیزات مبتنی بر اینترنت اشیا، 
می توان این کنترل مصرف را به صــورت خودکار و در 

ادامه به صورت هوشمند انجام داد.

نصب تجهیزات مبتنی بر اینترنت اشــیا و 
هوشمندسازی برای صرفه جویی

این مقام مسئول معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاســت جمهوری ادامه داد: هوشمندســازی و 
مدیریت ناتــرازی و کمبود تولید برق بــه گونه ای که 
بخش های حســاس و حیاتی و دارای ارزش اقتصادی 
کمتر تحت تأثیر آسیب های ناشی از قطع برق قرار گیرند، 
کاملًا قابلیت اجرایی دارد. برای بررسی اثرگذاری چنین 
طرحی می توان صرفه جویی ۵۰ درصدی حاصل شده آن 
به میزان ۲۰۰۰ مگاوات را با هزینه ساخت نیروگاهی با 
همین ظرفیت مقایسه کرد. همچنین کاهش مصرف گاز 
به میزان ۲ میلیارد مترمکعب و کاهش ۴ میلیون تنی گاز 
دی اکسید کربن که خود دارای ارزش اقتصادی بالایی در 
بازار کربن است را نیز می توان به منافع این طرح و سایر 

طرح مشابه بهینه سازی اضافه کرد.

ضرورت تعویض کولرهای گازی فرســوده 
پنجره ای در مناطق گرمسیر

نوربخش نمونه ای دیگر از طرح های بهینه سازی و کاهش 
هدررفت مصرف برق را »تعویض کولرهای گازی فرسوده 
پنجره ای در مناطق گرمسیر« عنوان کرد و گفت: بر اساس 
برآوردهای صورت گرفته، حدود ۴ میلیون کولر پنجره ای 
فرسوده با متوسط مصرف ۴ کیلووات در کشور وجود دارد 
که در صورت تعویض آن با کولرهــای پربازده، مجموعاً 
۲۰۰۰ مگاووات صرفه جویی در مصرف برق در پی خواهد 

داشت و منافع اقتصادی آن مشابه طرح قبلی خواهد بود.

ارتقا راندمان پمپ های چاه های کشاورزی با 
تجهیزات با فناوری بالا

وی »ارتقا راندمان پمپ های چاه های کشاورزی« را به 
عنوان نمونه دیگری از طرح های بهینه سازی مصرف برق 
در کشور مطرح کرد و افزود: با توجه به وجود حدود ۴۰۰ 
هزار چاه کشاورزی در کشور، بخش مهمی از مصرف برق 
در این بخش مصرف می شود. اما به دلیل قدمت بالای 
تجهیزات و متعلقات منصوبه در چاه و همچنین تغییر 
شرایط برداشت )سطح ســفره آب زیرزمینی و میزان 
برداشــت(،  راندمان این پمپ ها، به شدت کاهش پیدا 
کرده است. بازطراحی پمپ و تجهیزات و جایگزینی این 

منصوبات با تجهیزات با فناوری بالا، به میزان زیادی از 
مصرف انرژی خواهد کاست. همچنین موضوع توسعه 
بازارسهم آب و مدیریت برداشــت آب، در پیوند با این 
طرح قابل انجام است. سرپرســت ستاد توسعه اقتصاد 
دانش بنیان آب، انرژی و محیط زیســت ادامه داد: در 
تکمیل طرح ارتقا راندمان پمپ های چاه های کشاورزی 
و نصب پنل های خورشیدی، پایداری تولید کشاورزی را 
تضمین خواهد کرد. نکته مهم آن است که عمده فعالیت 
کشاورزی در فصل گرم سال و همزمان با افزایش مصرف 
انرژی برق رخ می دهد و بخش کشاورزی نیز در اثر قطعی 

برق متحمل خسارات سنگینی شده است.

چه طرح های فناورانه برای کاهش ناترازی 
برق موثر هستند؟

نوربخش به طرح های فناورانه در موضوع صرفه جویی 
مصرف انرژی و ارتقا بهره وری که اثرات بســیار مهمی 
در کاهش ناترازی برق دارند، اشاره کرد و گفت: اصلاح 
و ارتقای سیستم های خنک کننده نیروگاه های تولید 
برق حرارتی، تعویض کابل های خودنگهدار با کابل های 
مسی قدیمی به منظور کاهش تلفات، هوشمندسازی 
شــبکه های توزیع آب شرب شــهری با هدف کاهش 
مصرف همزمان آب و بــرق و شــبکه های توزیع گاز، 
تعویض روشنایی معابر، جایگزینی موتور کولرهای آبی 
با نمونه های کم مصرف از جمله این طرح های فناورانه 

به شمار می رود.

آمادگی دانش بنیان ها و معاونت علمی برای 
اجرای طرح های فناورانه

وی همچنین تعویــض ترانســفورماتورهای قدیمی، 
نصب کنتورهای هوشــمند برق و گاز بــا هدف پایش، 
اطلاع رسانی و کنترل مصارف، جایگزینی سیستم های 
گرمایش و ســرمایش با سیســتم پمپ حرارتی گازی 
)GHP( را از دیگر طرح های فناورانه و تأثیرگذاری برای 
کاهش ناترازی برق نام برد و گفت: آمادگی اجرای این 
طرح ها در سطح گسترده توسط شرکت های دانش بنیان 
و با تمرکز بر توان داخلی قابل انجام بوده و معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان تمام ظرفیت های خود را در 

حمایت از این عرصه به میدان آورده است.

طرح های راه اندازی نیروگاه های تجدیدپذیر، 
بازگشت سرمایه خوبی دارند

این مقام مسئول معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاست جمهوری با اشاره به توجیه پذیری اقتصادی 
راه اندازی نیروگاه های تجدیدپذیر اشاره کرد و گفت: عدم 
النفع ناشی از ناترازی انرژی در کشور، در شرایط کنونی به 
گونه ای است که تقریباً تمامی طرح های سرمایه گذاری در 
راه اندازی نیروگاه های تجدیدپذیر و بهینه سازی مصرف 
انرژی دارای نرخ های بازگشــت ســرمایه بالا بوده و در 
سال های پیش رو نیز توجیه پذیری اقتصادی آنها بیشتر 
خواهد شد. از این منظر در عمده این طرح ها مکانیزم های 
در حال راه اندازی در کشــور از جمله بازار بهینه ســازی 
مصرف انرژی که متولی آن در بخش برق شرکت ساتبا و 
در بخش گاز شرکت بهینه سازی مصرف سوخت هستند، 
قابل پیگیری بوده و به عنوان یک فرصت به سرمایه گذاران 

و تولید کنندگان پیشنهاد می شود.
سرپرست ستاد توسعه اقتصاد دانش بنیان آب، انرژی و 
محیط زیست در پایان گفت: با در نظر گرفتن شرایط حاکم 
بر کشور و راهکارهای افزایش تولید و بهینه سازی مصرف 
انرژی و با اتکا به منابع خدادادی و سرمایه انسانی و نخبگانی 
موجود در کشور، ناترازی انرژی را می توان به عنوان یک 
فرصت برای ایجــاد یک جهش در توســعه انرژی های 

تجدیدپذیر و اصلاح الگوی مصرف در نظر داشت.

اینترنت اشیا مصرف انرژی را چقدر کاهش می دهد؟

۸طرحفناورانهبرایکاهشناترازی



5

I N FO@biznews. ir

www.kASBOKARNEWS. ir1403روزنامه كسب و كار| سال هشتم،شماره 3199 سه شنبه 18 دی ماه

اصناف

نوسان هاي قيمت طلا ظرف سال هاي 
گذشته همواره به عنوان يك دغدغه 
اقتصادي براي بسياري از شهروندان 
مطرح بوده اســت چراكــه اين فلز 
گران بها از اهميت ويــژه اي نزد آنان 

برخوردار است. 
اهميتي به كه به زعم بســياري از كارشناسان و تحليل گران 
به قابليت تبديل طلا به پول نقد گره مي خورد و بر اين اساس 

خانواده ها مي توانند به رفع نياز خود اقدام كنند. 
در همين رابطه رئيس اتحاديه كشــوري طلا و جواهر درباره 
وضعيت طلا در گفتگو با »كســب وكار«، توضيحاتي به اين 
شكل مطرح كرد: با توجه به شــرايط ركودي كه در بازارهاي 
بين المللي حاكم شد، مي توان پيش بيني كرد ميزان ارزآوري 

صادرات غيرنفتي به واسطه صادرات طلا افزايش بيابد. 
محمد كشتي آراي افزود: البته اين بحران اقتصادي در دنيا و 
در كشورمان تا حدود زيادي برطرف شده و اميدواريم اوضاع و 

شرايط حاكم بر بازار و اصناف هم بهتر شود. 
براساس گفته هاي رئيس اتحاديه كشوري طلا و جواهر ظرف 
سال هاي گذشته طلاي ايراني به بازارهاي خليج فارس ورود 
پيدا كرده است و همين موضوع مي توان ضامن ارزآوري براي 

كشور باشد.
رئيس اتحاديه كشوري طلا و جواهر تصريح كرد: درحال حاضر 
طلاي ايران به بازارهاي خليج فارس ورود پيدا كرده است. با 
توجه به حضور در نمايشگاه هاي مختلف خوشبختانه شرايط 
به گونه اي شــده كه مصرف كنندگان اروپايي، آسياي ميانه و 
شمال آفريقا آشــنايي كاملي با آن پيدا كردند. بر اين اساس 
مي توان برآورد كرد كه در سال آينده حضور قابل توجهي در 

بازارهاي جديد داشته باشيم. 

وجود طلاي بي كيفيت در ميان طلاهاي دست دوم
محمد كشتي آراي همچنين در ادامه اظهار داشت: با توجه به 
رسم ايراني كه در مراسم ازدواج طلا به همديگر هديه مي دهند 
و با توجه به ميزان ازدواج حجم خريد جواهر در كشور تا حدي 
رشــد داشــته اما به طور كلي حجم تقاضا براي طلا بيشتر از 
جواهر است. به طور كلي مردم با توجه به ديدي كه از بازار طلا 
و سكه دارند و آينده شــخصي خود، براي خريد طلا يا جواهر 

اقدام مي كنند. 

او همچنين بر اين باور است كه به تدريج مردم با طلاي دست 
دوم و بدليجات خداحافظي خواهند كرد. ســال هاي آينده، 
سال هاي ترك بدليجات و طلاهاي دست دوم خواهد بود زيرا 
افراد فكر و نگرش جديدي نســبت به صرف پول خود دارند. 
درحال حاضر مردم به گونه اي پول هاي خود را صرف مي كنند 
كه در آينده نگراني و پشيماني در راستاي عيار، ارزش و ضرر 

و زيان عايد آنها نشود. 
كشــتي آراي ادامه داد: طلاي دست دوم شــايد در نگاه اول 
براي خانواده هــا داراي ســود در پي عــدم پرداخت اجرت 
باشــد اما در بيــن طلاهاي دســت دوم، طــلاي بي كيفيت 
 وجــود دارد كــه پاييــن بــودن عيــار برخــي طلاهــاي 

دست دوم نيز افت اقتصاد خانواده است. 

بهاي طلا در بازار بين المللي بالاتر از ســطح ۱۱۰۰ 
دلار باقي مي ماند

رئيس اتحاديه طلا و جواهر تهران با بيان اينكه قيمت طلا در 
روزهاي آينده از ثبات نســبي برخوردار است، تصريح كرد: با 
توجه به تغيير و تحولاتي كه در روزهاي گذشته در بازارهاي 
جهاني رخ داد، مي توان پيش بيني كرد كه بهاي طلا در بازار 
بين المللي تا پايان هفته جاري بالاتر از ســطح ۱۱۰۰ دلاري 
باقي بماند.  وي با اشاره به كاهش ارزش يوآن چين در بازارهاي 
جهاني در هفته گذشــته و تاثير آن بر شاخص هاي اقتصادي 
آمريكا، اظهار كرد: كاهش ارزش يوآن بر ارزش دلار و مسائل 
مالي جهان تاثيرگذار است كه به نظر مي آيد در چند روز آينده 

در وضعيت فعلي به ثبات برسد. 
رئيس اتحاديه طلا و جواهر تهران دربــاره روند بهاي طلا در 
بازار كشور نيز عنوان كرد: با توجه به نوسانات محدود قيمت 
ارز در بازار، پيش بيني مي شود كه قيمت طلا و سكه در بازار 
داخلي نيز مانند بازارهاي جهاني تا روز جمعه ثابت باقي بماند 

و در اين روز بايد شاهد تغييرات در مسير قيمت طلا باشيم. 
كشــتي آراي با اعلام اينكه حدود دو هفته اي است كه بازار از 
ركود پايداري كه به آن دچار شــده بود، خارج شده، افزود: با 
توجه به روزهاي پاياني تابســتان و نزديك شدن به ايام ماه 
محرم رونق به بازار طلا و جواهر كشــور برگشــته و وضعيت 
خريدوفروش بهتر از ماه هاي گذشته شــده و درحال حاضر 
بازار از رواج نسبي برخوردار است كه ارزيابي مي شود تا اواخر 

شهريور نيز اين رونق را دارا باشد. 

كاهش التهاب ها درباره برگه قطعي ماليات  
وي درباره آخرين اخبار از موضــوع مالياتي اين صنف نيز به 
سايت طلا گفت: تعاملي كه سازمان امور مالياتي با ۴۰ اتحاديه 
در پايان تيرماه صورت داد، باعث شــد اين اتحاديه ها بتوانند 
ماليات اعضاي خود را به ويژه اشخاصي كه مشكل برگه قطعي 
داشتند را حل و برگه هاي قطعي ماليات مربوط به سال ۹۲ اين 
افراد را صادر كنند تا اظهارنامه مالياتي خود را در وقت مقرر به 

سازمان تحويل دهند. 
 رئيــس اتحاديه طلا و جواهــر تهران افزود: بــا توافقاتي كه 
اتحاديه ها با ماليات هاي مركــز صورت دادند، موجب كاهش 

التهاب ها درباره برگه قطعي ماليات شد. 
وي در زمينه بحث ماليات بر ارزش افزوده نيز اظهار داشــت: 
طبق قانون ماليات بر ارزش افزوده مقرر شــده در پايان دوره 
آزمايشي، قانون به صورت رسمي در مجلس شوراي اسلامي 
مطرح شود و به تصويب برسد و هنوز وارد صحن علني مجلس 
نشــده كه روي آن بحث شود اما مســلما تغييراتي در قانون 

ماليات بر ارزش افزوده ايجاد خواهد شد. 
كشــتي آراي در خاتمه درباره نرخ ماليات بر ارزش افزوده نيز 
گفت: نرخ ماليات بر ارزش افزوده بعد از تصويب و اعلام نهايي 

آن به اطلاع خواهد رسيد. 

افزايش سطح عيار مصنوعات طلا و جواهر
كشــتي آراي دربــاره ادامــه بازرســي هاي اتحاديــه طلا 
و جواهــر تهــران از طلافروشــان ســطح شــهر عنــوان 
كــرد: طبــق برنامــه اتحاديــه، بازرســان همــه روزه در 
 مناطق حضور پيــدا مي كنند و بازرســي ها بــا روال عادي 

در جريان است. 
رئيس اتحاديــه طــلا و جواهر تهــران خاطرنشــان كرد: 
خوشــبختانه در بازرســي هاي صورت گرفته ســطح عيار 
 مصنوعات طــلا و جواهر افزايــش يافته و از نقاط هشــدار 

فاصله گرفته اند. 

 رئيس سابق اتحاديه کشوري طلا و جواهر در گفتگو با »کسب وکار« مطرح کرد

بي رغبتي به بدليجات و طلاهاي دست دوم

صنعــت مبلمــان از جملــه صنايع 
توليدي سبك و زودبازده با سوددهي 
 بــالا بــه شــمار مــي رود. ايــن امر 
به ويژه در كشــورهاي در حال توسعه 
داراي اهميت زيادي است. كشور تركيه 
ســرمايه گذاري زيادي در اين حوزه انجــام داده و با ارزآوري 
5۰۰ميليون دلاري، از صادركنندگان عمده منطقه محسوب 
مي شــود.  كارشناســان معتقدند كه در دهــه 6۰ يعني بين 
ســال هاي 6۲ تا 68 صادرات مبل ايران از جملــه ارزآورترين 
حوزه هاي صادراتي بوده است. روندي كه با گذشت زمان سير 
نزولي را طي كرده و در حال حاضر بازارهاي صادراتي خود را تا 
حدود زيادي از دست داده اســت و به تبع آن ارزآوري آن هم 

كاهش چشمگيري داشته است. 

اوضاع حاكم بر بازار مبلمان مساعد نيست
رئيس اتحاديه صنف درودگران و مبل سازان تهران در اين زمينه 
و در گفتگو با »كسب و كار« گفت: اوضاع حاكم بر بازار و خريد و 

فروش مبلمان مساعد نيست. 
عبدالحسين عباسي افزود: اين امر به دلايلي همچون نامساعد 
بودن وضع اقتصادي مردم و كاهش صادرات مبل رخ داده است. 
در حقيقت بي توجهي دولت به بخش توليد هر روز اوضاع اين 
بازار را وخيم تر مي كند و اين وضعيت نه به نفع توليدكننده است 
و نه خريدار، تا جايي كه مبل ايران تقريبا بازارهاي صادراتي خود 
را از دست داده است و اين امر تابعي از ناملايمتي هاي موجود در 

روابط ايران با ساير كشورها در چند سال اخير بوده است. 
عباسي احياي بازارهاي صادراتي را يكي از راه هاي كاهش قيمت 
اين كالا در بازارهاي داخلي مي داند و البته مهم ترين نتيجه اين 
امر را ارزآوري بالاي اين كالا معرفي مي كند. وي بازار كشورهاي 
آسيانه ميانه و خليج نشينان را حوزه هاي مناسبي براي صادرات 
مبل ايران مي داند.  اين مقام مسئول در ادامه از ريزش بيش از 
5۰درصدي توليدكنندگان در بازار مبل خبر داد و اضافه كرد: 
يكي از اتفاقات چند ســال اخير بازار مبلمان، مربوط به فروش 
كارخانجات قديمي توسط صاحبان آنهاست. به گفته عباسي، 
بيش از 5۰درصد كارخانجات فعال در حوزه چوب و وســايل 
چوبي در حال تعطيلي هســتند و كارخانــه داران توان ماندن 
در عرصه توليــد را ندارند.  رئيس اتحاديــه صنف درودگران و 
مبل سازان توضيح داد: دليل اين اتفاق اين است كه در اين صنف، 
هر كارخانه داري كه صبح وارد كارخانه اش مي شود با ماموران 
زيادي از اداره بيمه، ماليات، عوارض مختلف و انواع و اقســام 

هزينه هايي مواجه مي شود كه تواني براي مقابله با آنها ندارد. 
اين مســائل در حاليســت كــه در همه جــاي دنيــا، توليد 
مهم تريــن بخــش چرخــه اقتصادي هر كشــوري اســت 
اما در ايــران بخش توليــد كمترين اهميــت را دارد. با وجود 
همه اين مســائل بخش خصوصــي و توليدكننــدگان حوزه 
مبلمــان خواســته زيــادي از دولــت ندارند بلكــه خواهان 
 هموار كردن مســير توليــد هســتند. عــوارض گوناگون و 
دست و پاگير بخش توليد را حذف كنند تا سرمايه گذاران جرات 

سرمايه گذاري داشته باشند. در غير اين صورت بايد روز به روز 
شاهد مرگ تدريجي بخش توليد در ايران باشيم. 

همچنان از توليد عقب هستيم
عبدالحسين عباســي در ادامه به مشكلات توليد داخلي اشاره 
كرده و اظهار داشت: به دليل مسائلي كه تقريبا همه از آنها آگاه 
هستند، هر روز اوضاع حاكم بر توليد و صنوف توليدي وخيم تر 
مي شود. مواد اوليه هر روز گران تر از ديروز است و كار به جايي 
رسيده كه قيمت ها به روز و حتي به ســاعت تعيين مي شود. 
شــرايط توليد ميان توليدكنندگان داخلي و خارجي مساوي 
نيست و مقايسه ميان توليدات ايراني و خارجي درست نخواهد 

بود. 
وي گفت: اگرچــه كارخانجات از ماشــين آلات و فناوري روز 
برخوردارند اما همچنان از توليد عقب هستند زيرا مواد اوليه در 
كشور گران است. مواد اوليه ساخت مبلمان چوب و پارچه است 
كه متاسفانه چوب جنگل ها سال هاست به پايان رسيده و مجبور 
به واردات اين ماده اوليه هســتيم. به گفته وي، در حال حاضر 

چوب مرغوب از كشور گرجستان وارد مي شود و هزينه واردات 
براي هر متر از اين چوب ها ۲ ميليون تا ۲ ميليون و 5۰۰ هزار 

تومان و حتی در بعضی موارد 3 ميليون تومان است. 
رئيس اتحاديه صنف درودگران و مبل سازان تهران همچنين 
اضافه كرد: پارچه هم كه ديگر مــاده اوليه اصلي توليد مبلمان 
است از تركيه، مالزي و چين وارد مي شــود و متاسفانه توليد 
داخلي از اين حوزه عقب مانده است. به گفته عباسي اين صنعت 
هيچ تقاضايي از دولت ندارد و فقط نيازمند توجه بيشــتر براي 
رفع كمبود نقدينگي اســت چرا كه برخي از ماشين آلات بايد 

نوسازي شوند. 
رئيس اتحاديه درودگران و مبل سازان استان تهران همچنين 
با گله مندي از واردات مبل هاي بي كيفيت از كشورهاي مالزي، 
اندونزي، چين و تركيه تصريح كرد: ساختار اينگونه مبل ها از 
اسكلت گرفته تا رويه بي كيفيت هستند به طوري كه در مبل هاي 
به اصطلاح چرم، به جاي چرم رويه از مشــمع و پلاستيك  كار 
شــده كه پس از مدت كوتاهي مصرف تمام آنها از بين رفته و 
كنده مي شوند.  علاوه بر اين كلاف اين مبل ها نيز به جاي چوب 

از اسفنج هاي فشرده، پلاستيك و كائوچو بوده و امكان تعمير 
آنها وجود ندارد. متاسفانه اغلب شهروندان نيز بي اطلاع از اين 
موضوع به خريد مبل هاي خارجي روي آورده اند كه در اين ميان 
قيمت پايين اينگونه توليدات نيز خود مزيد بر علت شده است. 

وي با تاكيد بر اينكه اسكلت همه مبل هاي ساخت ايران، چوب 
بوده و از نظر كيفيت قابل رقابت با ساخته هاي ديگر كشورهاي 
دنياســت، واردات كالاهاي بي كيفيت را عامــل بي انگيزگي 
توليدكنندگان داخلي مي داند و معتقد است واردات اين نوع كالا 
تخصصي نيست چرا كه هر كسي با دريافت كارت بازرگاني از اتاق 

بازرگاني مي تواند براي واردات مبلمان اقدام كند. 

نظارت هاي كافي وجود دارد
اتحاديه صنف درودگران و مبل ســازان تهران، روي قيمت ها 

نظارت كافي دارد و به فروشندگان اجازه تخلف نمي دهد. 
رئيس اتحاديه صنف درودگران و مبل سازان تهران همچنين 
با اعلام اين مطلب گفت: اين اتحاديــه روي قيمت ها در بازار و 
واحدهاي صنفي نظارت كافي و لازم را دارند و به فروشندگان 

اجازه تخلف نمي دهند.  عباسي افزود: اتحاديه مبل سازان معمولا 
با اعضاي صنف و كساني كه در زمينه خريد مبل شكايتي دارند 
در ارتباط است. بعضي مواقع، شــهروندان مبلي را خريداري 
مي كنند كه از لحاظ رنگ، قيمت و طرح مورد رضايتشان نيست، 
از اين رو آنان براي درخواست شكايت، به اين اتحاديه مراجعه 

مي كنند. 
وي اظهار داشت: برخي مواقع ممكن است هموطنان مبل هايي 
را كه براي تعمير به بازار ارســال مي كنند با رنگ متفاوت تري 
تحويل بگيرنــد، خريداران در اين صورت مي توانند شــكايت 
كنند. چنانچه كار مشكل داشته باشد، فروشنده ضمن رفع آن 

مي بايست رضايت مشتري را نيز به دست آورد. 
 رئيس اتحاديــه صنــف درودگــران و مبل ســازان تهران، 
ســود مبلمان را بين ۱5 تا ۱8 درصد عنــوان و تصريح كرد: 
اتحاديــه در ايــن زمينه نظارت كافــي دارد و فروشــندگان 
نمي توانند بيشــتر از ايــن مقــدار را از خريــداران دريافت 
 كننــد چــرا كــه در صــورت انجــام بــا برخــورد اتحاديه 

روبه رو مي شوند. 

رئيس سابق اتحاديه صنف درودگران و مبل سازان تهران در گفتگو با »کسب وکار« بررسی کرد 

مبلمان، وابسته به چوب های ميليونی وارداتی
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کار و
کارآفرینی 

اضافه كاري 264 هزار نفر قطع شد
 ركود به بازار كار هم سرايت كرد

 باوجود افزايش ۶۳۵ هزار نفري تعداد شاغلان كشور 
از پاييز ۹۳ تا ۹۴، ركود اقتصادي و سكته فعاليت ها 
باعث كاهش توليد، فروش و درنتيجه افت پرداختي 
بنگاه ها و حذف اضافه كاري ۲۶۴ هزار نفر شــده 
است. بررسي ها نشان مي دهد متوسط پرداختي ها 
در بازار كار ۲۲ ميليون نفري ايران پايين اســت و 
از اين رو بخش قابل توجهي از نيروي كار تمايل به 
انجام اضافه كاري براي تقويت حقوق و دستمزد خود 
دارند. درواقع ميليون ها نفر به اين راهكار رسيده اند 
كه اگر مي خواهند دريافتي بيشتري داشته باشند، 
ناچار هستند ساعات بيشــتري در محل كار خود 
بمانند يا مسئوليت هاي بيشتري را بپذيرند. همه 
اين ها نيز به اين برمي گــردد كه اصلا كاري اضافه 
براي انجام وجود داشته باشد و بنگاه شرايط ايده آلي 
براي فعاليت را پيش روي خود ببيند. نمي توان انتظار 
داشت واحدهاي درحال تعطيلي و ورشكستگي، 
واحدهاي با فعاليت زيرظرفيت و آســيب پذير در 
برابر نوسانات نرخ ارز، سياست گذاري هاي يك باره، 
بنگاه هايي كه توان افزايش هزينه هاي توليد و قيمت 
تمام شده را ندارند و خلاصه واحدهايي كه با واردات 
بي رويه محصولات مشابه خارجي مواجه اند، بتوانند 
 فعاليت خود را بيشتر كرده و از نيروها بخواهند كه
 اضافه كاري كنند. به گزارش مهر، برخي واحدها 
باوجود توان و آمادگي براي افزايــش توليد، بازار 
مناســبي براي فــروش محصولات شــان ندارند 
و بــه اصطلاح بازار كشــش خريد با تيــراژ بالاي 
محصولات شان را ندارد؛ از اين رو مجبور مي شوند 
تا زمان بهبود شــرايط فروش، سطح توليد خود را 
كاهش داده و با ظرفيت متوسط يا پايين به فعاليت 

ادامه دهند. 

خبر

 ميــاد مــرادي، 
دانشجوي كارشناسي 
ارشــد مديريت منابع 
انساني، دانشگاه عامه 

طباطبايي
در دنياي كنونــي روزبه روز ســازمان ها و محيط 
كســب وكار در حال رشد و نمو هســتند و هر روز 
ســازمان ها و كســب وكارهاي مختلفي به عرصه 
فعاليت مي پيوندند و درواقــع دنياي امروز دنياي 
تخصص مهارت هاي مختلف اســت و ســازمان ها 
در كشــورهاي توســعه يافته به دنبــال افرادي 
هستند كه تخصص، دانش و روحيه آنان برای شان 
ملموس باشــد. اين امر در كشــور ما متاســفانه 
آنچنــان مــورد توجه واقع نشــده اســت چراكه 
از طرفي با توجه به تورم شــديد نيــروي كار افراد 
جوياي كار كمتر به دنبــال علاقه و تخصص خود 
مي روند و صرفا به دنبال جذب در يك ســازمان يا 
كســب وكار براي كسب درآمد هســتند. از طرفي 
خود ســازمان ها و فعالان عرصه كســب وكار لزوم 
انطباق نيروي انســاني با ســازمان يا كسب وكار 
خــود را درك نكــرده  و در اين زمينــه اهميت و 
 توجه لازم را به خــرج نداده اند. ايــن قبيل موارد

 باعث شده كه در كشــورمان اكثر افراد مشغول به 
انجام شغلي باشند كه كمترين علاقه و استعداد را 
در آن دارند. از اين رو اين قضيه مي تواند باعث پايين 
آمدن بهــره وري و همچنين افزايــش هزينه هاي 
آموزش وتلف شدن زمان و هزينه سازمان ها شود. از 
اين رو است كه هر روز رشته هاي مختلف دانشگاهي 
ايجاد مي شوند و روز به روز تخصصي تر و جزئي تر، 
مي شــوند چراكه ســازمان ها به دانش و تخصص 
اين افراد كــه فارغ التحصيل مي شــوند، نياز مبرم 
دارند، از طرفي امروزه هر ســازمان يا كســب وكار 
استراتژي خاص خود را داراســت، به عنوان مثال 
استراتژي يك موسسه خيريه با يك شركت توليد 
پوشاك طبيعتا بســيار متفاوت خواهد بود و براي 
موفق شــدن هر كدام بايد راه مخصوص به خود را 
پيمود ؛از اين رو موفقيت ســازمان ها و كسب وكار 

به انسان هاي شاغل در آن بســتگي دارد و درواقع 
به نوعي اين نيروي انســاني اســت كه شكست يا 
موفقيت يك سازمان و كســب وكار را رقم مي زند، 
در اين جاست كه هر كسب وكار و سازماني با توجه 
به مولفه هايي همچون توليدي، بازرگاني و خدماتي 
بودن استراتژي خاص خود را داراست و بايد سعي 
كند از افرادي براي پيمودن راه موفقيت و پيشرفت 
اســتفاده كند كه دانش، تخصص، روحيه و علايق 
آن ها تا حد زيــادي منطبق با ســازمان و اهداف 
كسب وكار باشد. به عنوان مثال براي سازماني كه 
ايده پردازي و خلاقيت يك نوع ارزش محســوب 
مي شود، نمي توان افرادي را به كار گمارد كه داراي 
يك روحيه رسمي و خواهان تبعيت مطلق از قوانين 
و مقررات در همه زمينه ها هستند و يا برعكس اگر 
رسميت و تبعيت از قوانين و مقررات در سازمان يا 
محيط كســب وكار يك نوع ارزش است، نمي توان 
افرادي را اســتخدام كرد كه به دنبال ايده پردازي 
و خلاقيت هســتند از اين رو لازم است كه قبل از 
هر چيزي استراتژي كسب وكار و سازمان مشخص 
شود و درواقع تعيين كنيم كه در سازمان يا محيط 
كســب وكارمان چه چيزهايي داراي ارزش است، 
چه تخصص ها و دانش هايي مورد نياز است و افراد 
مورد نياز بايد داراي چه نوع روحيه و خلق وخويي 
باشند و بسياري موارد ديگر؛ تنها بر اين اساس است 
كه مي توانيم دست به استخدام و به كارگيري افراد 
منطبق با استراتژي كسب وكار بزنيم. در اين جاست 
كه درصورت انطباق منابع انســاني با اســتراتژي 
كسب وكار و ســازمان اول از همه نياز به آموزش و 
هزينه هاي هنگفت آن كاهش مي يابد و همچنين 
ضايعات و خرابكاري هاي احتمالي پايين آمده و از 
طرفي چون روحيات، دانش، تخصص منابع انساني 
منطبق با اهداف و اســتراتژي كسب وكار است،از 
اين رو موجب ايجاد يك محيط پويا و فعال گشته 
و كاركنان و نيروي انساني از كار خود لذت مي برند 
و طبيعتا تمام موارد بالا منجر به موفقيت و پويايي 
كسب وكار و افراد شاغل در آن مي شود اما آن چيزي 
كه در اينجا حائزاهميت اســت و در انطباق منابع 

انساني با استراتژي كسب وكار كمك شاياني به ما 
مي كند، مساله جذب و استخدام مي باشد؛ اگر در 
جذب و اســتخدام از افراد متخصص و روان شناس 
و كارشــناس بهره ببريم و سعي كنيم با روش هاي 
مختلف افــراد مورد انتظــار خود را شناســايي، 
اســتخدام و جذب كنيــم، كمك شــاياني به ما 

می شود. مساله ديگر اين است انطباق با استراتژي 
و شرايط كســب وكار بايد در تمام سطوح مختلف 
سازماني و مديريتي اجرا شــود و از مدير گرفته تا 
كارشناسان و تكنسين ها و نيروهاي سطح پايين تر 
 هر كدام بايد تا حــدي برخوردار از ايــن انطباق

 باشند. 

همچنيــن در صورتــي كــه احســاس نيــاز به 
آمــوزش و توجيــه بيشــتر داشــتيم، مي توانيم 
با آموزش و توســعه منابع انســاني اين انطباق و 
هماهنگي را بيشتروبيشــتر كنيم تا كســب وكار 
 و ســازمان مان روزبــه روز در محيــط پرچالش

 امروزي موفق تر شود. 

در يک مقاله دانشگاهي بررسي شد 

لزوم انطباق منابع انساني با استراتژي کسب وکار 

شروع هر كسب وكار و حرفه اي ريسك 
و خطرات خاص خود را دارد و ممكن 
است به شكست يا موفقيت بينجامد. 
در استارتاپ هاي ناب ســعي بر اين 
است كه از ميزان ريسك و خطرات تا 
جايي كه ممكن است كم كنند و شانس موفقيت و رسيدن به 

هدف را بالا ببرند. 
امير محســني، عضو اتاق بازرگاني در رابطه با استارتاپ ناب، 
ريشــه و اهداف آن به »كســب وكار« گفت: وظيفه مهم در 
راه اندازي يك كسب وكار، تحقيق براي اعتبار، ارزيابي و توسعه 
ايده يا مفاهيم كسب وكار است. اگر ارزش يك شركت براساس 
تكنولوژي آن شــركت باشد، مهم اســت كه بنيان گذاران از 
مالكيت معنوي ايده هاي خود حفاظت كنند. اســتارتاپ ناب 

يك متدولوژي مدرن، محبوب و موفق كارآفريني است. 
وي درباره استارتاپ ناب گفت: استارتاپ ناب سيستمي است 
براي ساخت يك كسب وكار يا محصول در موثرترين راه ممكن 
براي كاهش ريسك شكســت. در اين رويكرد براي راه اندازي 
كســب وكار و محصول همه ايده هاي محصول و كسب وكار 
فرضياتي تلقي مي شــوند كه بايد با آزمايش كردن سريع در 
بازار اعتبارسنجي شوند. اين رويكرد بر آزمايش كردن علمي، 
بيرون دادن تكرار شدني محصول و بازخورد مشتريان استوار 

است تا به يادگيري معتبر برسد.
محســني توضيح داد: همانند رويه هاي مديريت ناب، فلسفه 
اســتارتاپ ناب به دنبال حذف كارهاي بي فايــده و افزايش 
كارهاي ارزش آفرين طي فاز ساخت محصول است به گونه اي 
كه استارتاپ ها بتـوانند بـدون نيـــاز به سرمايه گذاري هاي 
كلان بيروني، طرح هاي كسب وكار مفصل و محصولي بي نقص، 

شانس موفقيت بيشتري داشته باشند. 
اين كارشناس اقتصادي ادامه داد: كمال در ساخت محصول، 
طرح هاي كســب وكار درازمدت در يك بــازار غيرقطعي يا 
ناشناخته يا مفروضات اعتبارسنجي نشده، همگي چيز هايي 
هستند كه به كاربرندگان استارتاپ ناب از آنها پرهيز مي كنند. 

ريشه استارتاپ ناب
 ERIC( محسني درباره ريشه استارتاپ ناب گفت: اريك ريس
RIES( در سپتامبر ۲008 براي نخستين بار در وبلاگ خود 
از عبارت LEAN STARTUP استفاده كرد. باوجود آنكه 
در آغاز براي شركت هاي با فناوري بالا بود از آن زمان تاكنون 
كاربــرد آن به هر فرد، تيم يا شــركتي كه بــه دنبال معرفي 
محصول يا خدمتي نو در بازار بوده، گسترش يافته است. اكنون 
محبوبيت استارتاپ ناب از زادگاهش ســيليكون ولي بسيار 

فراتر رفته و در سراسر جهان گسترش يافته است. 
ايــن عضــو اتــاق بازرگانــي همچنيــن دربــاره فلســفه 
اســتارتاپ ناب گفت: فلســفه اســتارتاپ نــاب مبتني بر 
 توليــد ناب اســت؛ يــك روش توليــد جديد كــه در دهه 
۶0 ميلادي توســط تويوتا به كار گرفته شــد و به »سيستم 
توليــد تويوتا« هــم معروف اســت و پــس از موفقيت هاي 

تويوتا در دهه هاي بعد، نخست توســط خودروسازان غربي 
و ســپس در صنايع ديگر كاربرد يافت. سيســتم توليد ناب 
به عنــوان هدفش، كاهــش دادن هزينه هــا و مصرف منابع 
براي مواردي كــه ايجــاد ارزش براي مشــتري نمي كند را 
درنظر مي گيرد. درنتيجه به طور خاص متمركز مي شــود تا 
كارها و داشــته ها را در سراســر خط مونتاژ به حداقل مورد 
 نياز براي مشتري برســاند اما درصورت نياز از كارت كانبان

 استفاده مي شود. 
وي گفــت: اســتارتاپ نــاب از تركيــب توليــد نــاب، 
گســترش مشــتريان و توســعه نرم افــزاري چابــك 
 بــه همــراه آموزه هايــي از اســتارتاپ هاي موفــق بــه

 وجود آمد. 

استراتژي خروج
محسني همچنين در رابطه با استراتژي خروج گفت: استراتژي 
خروج يك مفهوم كليدي در برنامه ريزي است و تقريبا درباره 
هر پروژه اي مســتقل از موضوع پروژه تعريف مي شود. براي 
حصول موفقيت در هر كاري مانند شــغل، تحصيل، ســفر، 
پيوند، جدايي و هر چيز ديگري بايد بدانيم استراتژي خروج ما 

چيست، آيا راه بازگشت داريم؟ 
وي توضيــح داد: شــناگران پيــش از آنكه در يك مســير 
طولاني شــنا كنند، راه بازگشــت بــه نقطه شــروع را هم 
درنظــر مي گيرند. حتــي وقتي مغــازه مي رويم تــا لباس 
يا چيــز ديگــري بخريم، ابتــدا بايــد خاطرجمع باشــيم 
كه مي توانيم در صورت لــزوم پس بدهيم يا خير. داشــتن 

 انتخاب خروج از يك تصميم نقــش مهمي در تصميم گيري 
دارد. 

وي ادامه داد: بعد از لشكركشــي به عراق و افغانستان، وقتي 
مهاجمان به مشكلات بزرگ افتادند، فكر و ذكرشان استراتژي 
خروج بود و ديديم در عراق سياســت آمريــكا تغيير كرد و 
استراتژي خروج كليد خورد. در افغانستان نيز استراتژي خروج 
در دســتور كار رهبران ايالات متحده است. در همه جنگ ها 
فرماندهان ضمــن طرح حمله، فكر عقب نشــيني و خروج از 

صحنه عمليات را هم مي كنند.
 اســتراتژي خــروج خــودش يــك علــم اســت. فقــط 
 جنگ نيســت كــه احتياج بــه اســتراتژي خــروج دارد،

 از زدن يك شــركت گرفته تا پيوند با يك گروه سياســي و 

حتي رفتن به آسمان خراش، لازم است راه  درروی آن را هم 
بشناسيم وگرنه در شرايط خطير با مشكل روبه رو مي شويم. 

براي همين در بيشتر ساختمان هاي عمومي علامت استراتژي 
خروج را به ديوار مي زنند و زير آن نقشــه اي از ســاختمان و 
مســير هاي خروجي به نحوي ترسيم شده كه توجه حاضران 
در آن مكان را جلب كند. هدف آن اســت اگر سانحه اي مثل 

آتش سوزي رخ داد، همه بتوانند راه گريز را پيدا كنند. 
برگشــت به وضع نخســتين آنقدر بديهي اســت كه حتي 
مايكروسافت هم گوشي دستش آمده و مفيدترين كليدي را 
كه درست كرده، »كنترل زد« است كه اگر اشتباهي كرديم، 
 )مثلا متني را نوشــتيم و پاك كرديم و بعد پشيمان شديم( 

بتوانيم برگرديم. 

امير محسني در گفتگو با »كسب وكار« از استارتاپ ها مي گويد

استراتژي کاهش ریسك در استارتاپ ناب
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مدیر منطقه اردبیل خبر داد:
پیگیری کارت سوخت خودرو با 

سامانه )سخا( آسان شد
مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه اردبیل، ضمن اشاره به اهمیت موضوع 
پیگیری کارتهــای ســوخت المثنی گفت: 
مالکین محترم خودرو هایی که جهت تعویض 
کارت سوخت هوشمند خود به دفاتر پلیس 
+10 مراجعه نموده اند مــی توانند با مراجعه 
به ســامانه پیگیری کارت ســوخت )سخا( 
https://sakha.epolice.ir از آخریــن 
وضعیت صدورکارت ســوخت هوشمند خود 

با خبر شوند.
به گزارش روابط عمومی شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه اردبیل، سید حجت 
مدنی ضمن تبریک سال نو میلادی و اشاره به 
اهمیت موضوع استفاده از کارت های سوخت 
شخصی در راستای بهبود نظام توزیع گفت: 
متقاضیان کارت ســوخت المثنــی بمنظور 
پیگیری آخرین روند صدور کارت ســوخت 
کافیست ضمن مراجعه به ســایت مذکور از 
بخش پیگیری کارت ســوخت این سامانه و 
درج شــماره پلاک و کد رهگیری که توسط 
دفاتر پلیس+10 در اختیارشــان قرار گرفته 
اســت از آخرین وضعیت کارت سوخت خود 

با خبر شوند.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی منطقــه اصفهــان از افتتاح و 
بهره برداری سیصد و چهل و نهمین 

جایگاه عرضه سوخت استان خبر داد
به گزارش روابط عمومی شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه اصفهان؛ با حضور 
معاون وزیر راه و شهر ســازی، مدیر کل راه 
و شهرســازی اســتان و حجت الاسلام حاج 
آقا رشــیدیان؛ امام جمعه شهرستان تیران، 
در حضور مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده 
های نفتی منطقه اصفهان، بیست و ششمین 
جایــگاه ناحیه نجف آباد و ســیصد و چهل و 
نهمین جایگاه اســتان در محــور ترانزیتی 
تیران به نجف آباد در مجتمع خدماتی رفاهی 

آسپاشید بصورت رسمی افتتاح شد .
در ایــن مراســم کــه جمعی از مســئولان 
شهرستان های مربوطه حضور داشتند، فضل 
اله اکبری؛ مدیــر منطقه اصفهان با اشــاره 
به نظارت واحدهای بازرگانی، مهندســی و 
HSE شــرکت بر روند ســاخت و اجرای این 
پــروژه ؛ در رابطه بــا آمار مرتبــط با مصرف 
 فرآورده هــای نفتی در اســتان توضیحاتی

 ارائه نمود.
مدیــر منطقه اصفهــان از ســرمایه گذاریِ 
بخش خصوصی در این زمینه که بار ترافیکی 
جایگاههای اطراف را پایین آورده و این محل را 
به قطب گردشگری تبدیل نموده و همچنین 
تاثیر ویــژه ای در کاهش حــوادث جاده ای 

خواهد داشت، قدر دانی کرد.
ایشــان در پایان قول هرگونه همکاری واحد 
های مختلف شــرکت برای در سرویس قرار 
دادن تلمبه هــا و دیگر ادوات ایــن جایگاه، 
متناســب با فروش آن را داده و از تلاش های 
صورت گرفته از مسئولان ستادی و عملیاتی 

منطقه نیز قدردانی نمود

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان ایلام
اجرای طرح هوشــمند سازی 

پلاک و کد پستی در ایلام
 ایــلام- رئیس ســازمان مدیریــت و برنامه 
ریزی استان ایلام گفت: هدف از اجرای طرح 
هوشمند سازی پلاک و کد پستی تسهیل در 
فرآیند شناسایی و ارائه خدمات به شهروندان 

است.
روح الله نورمحمدی با اعــلام این خبر اظهار 
داشــت: شــهرداری ها و دهیاری ها مکلفند 
با هماهنگی مدیریت شــهری و روســتایی 
استانداری و فرمانداری ها در شهر ها و روستا ها 
 QR« کد پستی و پلاک های هوشمند، با بارکد

Code« مشخص انجام شود.   
وی افزود: اجرای طرح هوشمند سازی پلاک و 

کد پستی در استان سرعت می گیرد.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
ایلام گفت: بر اســاس قانونی کــه در لایحه 
ســال 1۴0۴ در ماده 1۷ که بر عهده دولت، 
شــهرداری ها و دهیاری ها گذاشته شده، در 
سرشماری ثبتی سال 1۴0۵، ملاک کد پستی 

و پلاک هوشمند خواهد بود.

نماینده مــردم اصفهان و 
ورزنه در مجلس تاکید کرد: 
تمام هم و غــم و تلاش ما 
این است که صنایع بتوانند 
با رعایت الزمات زیســت 
محیطی فرایند تولید خود را برای کشــور داشته 
باشــند، در این زمینه با توجه به اینکه پالایشگاه 
اصفهان بیش از یک چهارم تولید سوخت کشور را 
برعهده دارد نمی خواهیم که خللی در این زمینه 
ایجاد شود که این صنعت ازکار اصلی خود باز بماند 
و لذا بحث رعایت الزامات زیست محیطی نیز برای 
ما مهم است تا ان شاء الله این صنعت به صنعت سبز 

تبدیل شود.
وی تصریح کرد:با توجه به بحث های ناترازی سوخت 
که اکنون نیروگاه ها را مجبور به استفاده از سوخت 

مازوت کرده اســت انتظار داریم که همه شــرکت 
های پالایش نفت برای تهیه مــازوت بدون گوگرد 
تلاش بیشتری کنند، البته طرح های زنجیره ارزش 
پالایشــگاه چون RHU وRFCC در همین راستا و 
کاهش گوگرد زدایی اســت که امیدواریم به نتیجه 
برسند تا آلاینده گی برای محیط زیست نداشته باشد. 
یزدیان اظهارداشت: ما پیگیری های بیشتری برای 
حل مشکلات پالایشگاه و صنایع خواهیم داشت که 
هم اقتصاد پویایی را برای استان اصفهان داشته باشیم 
و هم محیط زیست سالمی برای مردم به ارمغان بیاید.

نماینده مردم اصفهان در مجلس و عضو کمیسیون 
کشــاورزی،آب، منابع طبیعی و محیط زیســت 
افزود:مجموع نمایندگان اســتان مطالبات جدی 
از همه صنایع چــه در بخش دولتــی و چه بخش 
خصوصی داریم که باید اســتاندارد های زیســت 
محیطی را رعایــت کنند درهفته های گذشــته 
نمایندگان دســتگاه های مختلــف که در مجلس 
درگیر قانون هوای پاک هســتند )کشاورزی،آب، 

محیط زیست( گرد هم آمدند و برنامه های ایشان 
را دریافت نمودیم ، نقش دستگاه های مختلف در 
کنترل آلاینده گی مشخص است و مطالبه ما جدی 
است؛ لذا برای تعیین نقش دستگاه های مختلف با 
کسی کوتاه نی آیم و خط قرمز ما بحث های محیط 
زیستی اســت . یزدیان دررابطه با تامین آب برای 
صنایع افزود: همه ما برای تامین آب استان دغدغه 
داریم و پالایشگاه اصفهان نیز از شرکت های صاحب 
سهم این طرح است پالایشگاه هم در بحث پساب 
قرار دادهایی در سال های گذشته داشته است که 
نیازمند پیگیری است و ما برای تامین نیاز آب صنایع 

از طریق پروژه های جایگزین اقدام خواهیم کرد.
مدیر عامل شــرکت پترو پالایــش اصفهان نیز در 
این دیدار بر اولویت بندی پروژه های پالایشــگاه 
اصفهان در جهــت رفع ناترازی ســوخت و بهبود 
شاخص های محیط زیستی با نگاه ویژه به جریان 
نقدینگی و تأمین مالی تأکید و  تصریح کرد: پروژه 
زیســت محیطی RHU نیز با همین رویکرد جزو 

اولویت بسیار بالای شرکت محسوب می شود. دکتر 
غلامرضا باقری دیزج افزود: با اتمام این واحد روزانه 
۳۵0 تن گوگرد از ته مانده برج های تقطیر حذف 
شده و در مقابل ۷۲ هزار بشکه محصولات سوخت 
ســنگین کم گوگرد و دوســتدار محیط زیست و 

همچنین 11 هزار بشکه گازوئیل تولید می شود.

وی با اشاره به اینکه پروژه RHU تاکنون ۶۵ درصد 
پیشــرفته داشــته، پیش بینی راه اندازی بخش 
نخست این پروژه را نیمه اول سال 1۴0۵ اعلام کرد 
و ادامه داد: بعد از اجرای پروژه RHU و تأمین آب 
پروژه RFCC و سایر پروژه های جانبی در شرکت 

اجرایی خواهدشد.

نماینده مردم اصفهان در مجلس عنوان کرد:

 هدف پالایشگاه اصفهان تبدیل شدن به صنعت دوستدار محیط زیست است

 ایلام - مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ایلام گفت: 
متقاضیانی که درخواست کارت هوشمند ســوخت نوپلاک داشته 
می توانند پیگیر آخرین وضعیت صدورکارت سوخت هوشمند خود 

باشند.
پرویز ایدون اظهار داشت: متقاضیان کارت سوخت المثنی که در دفاتر 
پلیس+10 اقدام کرده اند بمنظور پیگیری آخرین روند صدور کارت 
سوخت کافیست ضمن مراجعه به ســامانه پیگیری کارت سوخت 
)ســخا( https://sakha.epolice.ir پس از از انجام فرآیند احراز 
هویت) ارسال پیامک رمز یکبار مصرف به شماره همراه مالک(، نسبت 

به رهگیری کارت هوشمند سوخت وسایل نقلیه خود اقدام نمایند.

وی افزود: همچنین با تماس تلفنی با مرکز پاســخگویی ویژه کارت 
سوخت شرکت پژوهش و توســعه ناجی۸1۲۴00۲0-0۲1، تماس 
تلفنی با شــماره تلفن 0۹۶۲۷ مرکز پاسخگویی شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی ایران و مراجعه حضوری به دفاتر پلیس+10 پیگیری 

آخرین وضعیت کارت خود باشند.
مدیر منطقه ایلام در رابطه با پیگیری وضعیت صدور کارت هوشمند 
سوخت برای مالکین خودروهای نو شماره که نسبت به ثبت درخواست 
در سامانه اینترنتی https://fcs.niopdc.ir اقدام نموده اند، گفت: 
متقاضیان می توانند با مراجعه به سایت مذکور با ثبت تیکت در بخش 

پشتیبانی مشکلات مرتبط را پیگیری نمایند.

ایدون اشــاره به همراه داشــتن کارت سوخت شــخصی در هنگام 
سوختگیری به منظور جلوگیری از اتلاف وقت در جایگاه ها، تصریح 
کرد: جهت آخرین وضعیت توزیع مرســولات پســتی حاوی کارت 
هوشمند سوخت بدون مراجعه به دفاتر پلیس+10 از طریق روش های 
فوق میسر است و با وارد کردن بارکدپستی در بستر اینترنت به آدرس 
https://tracking.post.ir از آخرین وضعیت کارت سوخت خود 
باخبر شوند، ویا در صورت وجود کارت سوخت در باجه های معطله 
پست، با در دست داشتن مدارک شناســایی خود و خودرو و مراجعه 
به آدرس باجه معطله ذکر شده در سامانه رهگیری مرسولات پستی 

نسبت به دریافت کارت سوخت خود اقدام نماید.

جناب آقای حسین علیزاده
با کمال مسرت و افتخار، انتصاب شایسته حضرتعالی به سمت 
معاون محترم سازمان و رئیس حراست شرکت ملی گاز ایران را 

تبریک عرض می نمایم. 
این انتصاب نتیجه سال ها تلاش، تعهد و دانش شما در عرصه های 
مختلف مدیریتی و امنیتی است و نشان از شایستگی و توانایی 

بی نظیر شما دارد.
امید است در این سمت جدید، با بهره گیری از تجارب و تخصص 
ارزنده خویش، گام های موثری در جهت ارتقاء امنیت و توسعه 
پایدار شرکت ملی گاز ایران بردارید. بدون شک، حضور شما در 
این مسئولیت خطیر موجب افزایش اعتماد و اطمینان کارکنان 

و همکاران شرکت خواهد بود.

از جانب همه ی کارکنــان و همکاران شــرکت گاز مازندران، 
صمیمانه تریــن تبریــکات و بهتریــن آرزوهــا را برای شــما 
 داریــم و امیدواریــم در این مســیر جدیــد، همــواره موفق 

و سربلند باشید.
همچنین از زحمات و خدمات آقای طباطبایی در این مســیر 

تقدیر و تشکر می نمایم.

در نشستی با حضور احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس 
شورای اسلامی و عبدالحمید حمزه پور مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب هرمزگان وضعیت تامین آب شرب رمچاه و رمکان جزیره 
قشم مورد بررســی قرار گرفت. عبدالحمید حمزه پور مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب هرمزگان با بیان اینکه در حال حاضر با توجه 
به سرانه جمعیتی، بودجه برای خرید تضمینی آب اختصاص پیدا 

می کند، افزود: در شرایط فعلی نیز بر همین اساس، آب توزیع می 
شود که به دلیل شرایط جزیره قشم و ورود مسافر و جمعیت شناوری 
که در جمعیت قشم محاسبه نشده است، آب تولیدی جوابگوی این 
مناطق نیست. وی با بیان اینکه نمایندگان هرمزگان نیز دغدغه مند 
مردم هستند و در رفع این مشکلات همواره با آبفا همراهی کرده اند، 
گفت: در همین ارتباط در هفته جاری جلسه در شرکت مهندسی 

آب و فاضلاب کشــور برگزار و این موضوع نیز بررسی خواهد شد. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان ادامه داد: این شرکت با 
توجه به ظرفیت موجود نیز تلاش خواهد کرد تا با زون بندی، احداث 
مخزن ذخیر و اصلاح شبکه ها، بخشی از کمبودها را جبران کند. به 
گفته وی، اقدامات ماه های گذشته شرکت آب و فاضلاب توانسته 
بخشی از کمبودهای جزیره قشم در تامین آب شرب را مرتفع کند 

که برای پایداری دیگر مناطق از جمله رمچاه و رمکان نیز توان خود 
را با همراهی نمایندگان هرمزگان در مجلس شورای اسلامی به کار 
خواهیم بست. در این نشست، احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان 
نیز به بیان دغدغه های مردم جزیره قشم پرداخت و ابراز امیدواری 
کرد: با تلاش هایی که انجام خواهد داشت، این مشکلات به حداقل 

ممکن برسد. 

زهرا قره باغی: مهندس شمســائی شهردار باغســتان از جدیت 
شهرداری در تکمیل پروژه های شهری و افتتاح آن ها در ایام دهه 
فجر خبر داد. محمدرضا شمسایی گفت: »یکی از پروژه های مهم در 
حال اجرا، ساختمان جدید شورای اسلامی شهر باغستان است که 
در آستانه افتتاح و بهره برداری قرار دارد.« وی با بیان اینکه ساختمان 
فعلی شورای اسلامی شهر در مکانی نامناسب واقع شده و نمی تواند 

شأن و منزلت شهروندان را به درســتی نمایان کند، افزود: »هدف 
اصلی ما ارتقاء سطح رفاه حال شهروندان و تکریم ارباب رجوع است. 
به همین دلیل تصمیم به ساخت ساختمان جدید شورای اسلامی 
گرفتیم تا بتوانیم خدمات بهتری به مردم ارائه دهیم.« اوهمچنین 
می گوید: »ساختمان جدید شورای اسلامی در حال حاضر در مراحل 
پایانی خود قرار دارد و با تلاش هــای صورت گرفته، امیدواریم این 

پروژه در ایام مبارک دهه فجر امسال به بهره برداری برسد.« شهردار 
باغستان این خبر را به عنوان نویدی برای شهروندان باغستان تلقی 
کرده و ابراز امیدواری کرد که این افتتاح به بهبود هر چه بیشــتر 
خدمات عمومی به شهروندان کمک کند. شمسایی در این مصاحبه 
همچنین به دیگر پروژه های در حال انجام شهرداری اشاره کرد و 
گفت: »ما تمام تلاش خود را برای رونق و توســعه زیرساخت های 

شهری به کار خواهیم گرفت و به زودی خبرهای خوبی در این زمینه 
به مردم خواهیم داد.« مدیریت شهری باغستان در پایان خاطرنشان 
کرد: »افتتاح ساختمان جدید شورای اسلامی شهر باغستان، نقطه 
عطفی در راستای توسعه زیرساخت ها و ارتقاء خدمات رسانی به 
شهروندان به شمار می آید و امید می رود که با به کارگیری این فضا، 

عملکرد بهتری در ارائه خدمات به شهروندان شاهد باشیم.«

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشــهر : با ایجاد ساختاری 
صحیح سالم منظم و تخصصی, فرهنگ و هنر استان در حال توسعه و 
پیشرفت همه جانبه است .  به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی استان بوشهر عبدالرحیم افروغ بعد از ظهر یکشنبه 1۶ 
دی ماه به همراه معاون هنری و امور سینمایی در محل برگزاری آزمون 
های مهارتی بوشهر حضور یافت و گفت :روند برگزاری صحیح ، سالم و 

تخصصی این آزمون از آغاز تا پایان حاصل تعهد و تلاش شــبانه روزی 
همکاران این اداره کل است که به محض برگزاری و پایان آزمون در دوره 

گذشته،مقدمات برگزاری آزمون دوره کنونی را آغاز کردند.
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی بوشهر با اعلام اینکه زحمات مستمر 
همکاران جهت فراهم نمودن فضای مناسب و سالم برگزاری آزمون در 
آرامش و امنیت خاطر کامل ستودنی است؛ افزود: در سایه ویژگی های 

ســلامت، اخلاق مداری  ،  تقوای اجتماعی،اداری و  همچنین تعهد و 
تخصص ؛ با حســن اعتماد جامعه هدف نسبت به مجموعه فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، این دوره آزمون با رشــد کمی و کیفی قابل توجهی در 
حال برگزاری است و فارغ از نتیجه نمرات حاصل شده توسط شرکت 
کنندگان،آزمون دهندگان و آزمون گیرندگان از روند و شیوه موجود 
رضایتمندی خود را ابراز داشته اند. وی در پایان تاکید کرد که اولین آزمون 

جامع فرهنگ و هنر در سال تحصیلی 1۴0۴- 1۴0۳ با حضور دویست و 
پنجاه چهار نفر شرکت کننده و همچنین چهل و پنجمین آزمون ادواری 
مهارتی بخش فرهنگ و هنر با حضور بیش از سه هزار و دویست و هفتاد 
و دو شرکت کننده، در جمعاً ۲0 رشته و استاندارد، از هفته دوم دی ماه 
سال جاری به مدت یک هفته در چهار شهرستان بوشهر، دشتستان، 
کنگان و عسلویه با امکان آزمون آنلاین و حضوری درحال برگزاری است.

شهردار کرج در سخنان خود با اشاره به لزوم بهبود وضعیت حمل 
و نقل عمومی کلان شهر کرج گفت: خوشبختانه سابقه خوب و 
درخشانی بین شهرداری کرج و شــرکت ایران خودرو دیزل در 
زمینه تامین اتوبوس به عنوان ستون فقرات حمل و نقل عمومی 

وجود دارد که باعث گسترش همکاری در آینده می شود.
مهرداد کیانی در بازدید از شــرکت ایران خــودرو دیزل گفت: 
درحوزه حمل و نقل عمومی کلان شــهر هنوز از استانداردهای 
لازم فاصله داریم و نیازمند تلاش بیشــتر و فوری برای کاهش 
این فاصله هستیم که در این زمینه خوشبختانه همراهی اعضای 
محترم شورای اسلامی شهر کرج با مجموعه همکاران شهرداری 

نویدبخش روزهای خوب در آینده است.

وی افزود: با همــکاری دوجانبــه ای که بیــن مجموعه ایران 
خــودرو دیــزل و شــهرداری کرج صــورت گرفتــه، کرج به 
 عنــوان اولین شــهری کــه بهره بــردار اتوبوس برقی اســت 

ثبت شد.
شــهردار کرج گفت: باید بگویم همراهی و همکاری مجموعه 
ایران خودرو دیزل در این چند وقت انقدر مفید و خوب بود که 
ما بر اساس این حسن سلوک در مجموعه مدیریت شهری کرج 
تصمیم گرفتیم که در ادامه مســیر هم با همین شرکت معظم 
همکاری خود را گسترش دهیم و امیدواریم این اعتماد متقابل 
منجر به اتفاقات خوبی در سطح حمل و نقل عمومی کلان شهر 

کرج بشود.

وی با بیان اینکه با مشورتی که با اعضای محترم شورای اسلامی 
شهر کرج داشــتیم به این نتیجه رســیدیم که ضمن بازدید از 
شــرکت ایران خودرو دیزل زمینه تنظیم یــک تفاهم بزرگ و 
موثر و مستمر را داشته باشــیم، ادامه داد: با توجه به استقبال 
خیلی خوبی که شهروندان کرجی از خدمات ناوگان حمل و نقل 
عمومی شهری خصوصا در خط بی آر تی تازه تاسیس داشته اند 
هم اکنون ما حتــی با کمبود اتوبوس مواجه هســتیم از این رو 
همین امروز از دوستان در شرکت ایران خودرو دیزل می خواهم 
هر چه سریع تر نیاز اتوبوســی ناوگان حمل و نقل عمومی شهر 

کرج را برای ما تامین کنند.
کیانی گفت: بر همین اساس تفاهم نامه ای با شرکت ایران خودرو 

دیزل تنظیم خواهد شــد که بعد از تصویب در شورای اسلامی 
شهر کرج برای ما الزام آور شود و سریعا نیازهای ما تامین شود. 
خوشبختانه با همراهی اعضای محترم شورای اسلامی شهر کرج 

بودجه خوبی هم برای این موضوع در نظر گرفته شده است.
شهردار کرج خاطرنشان کرد: گســترش حمل و نقل عمومی 
در کلان شهرها یکی از شــاخصه های توسعه محسوب می شود 
همچنین در زمینه عدالت اجتماعی نیز داشتن یک حمل و نقل 
عمومی خوب و با قیمت مناسب حق شهروندان است از این رو 
تلاش ما در مجوعه مدریت شهری تحقق این امر است که انشالله 
در سال آینده شهروندان کرجی نتایج آن را به صورت ملموس 

مشاهده کنند.

استان ها
News kasbokar@gmail.com

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ایلام: متقاضیان پیگیر آخرین وضعیت صدورکارت سوخت هوشمند باشند

پیام تبریک مدیرعامل شرکت گاز مازندران بمناسبت انتصاب معاون محترم سازمان و رئیس حراست شرکت ملی گاز ایران

با حضور نماینده هرمزگان در مجلس و مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان انجام شد:  بررسی مسائل و برنامه های آبفا برای تامین آب شرب پایدار رمکان و رمچاه قشم 

پروژه های قابل افتتاح در دهه مبارك فجر امسال:یک قدم تا افتتاح ساختمان پارلمان شهری در قلب باغستان

رشد چشمگیر کمی و کیفی آزمون های مهارتی هنری استان بوشهر 

البرز - شهردار کرج در بازدید از شرکت ایران خودرو دیزل: برای توسعه حمل و نقل عمومی شهر کرج عزم جدی داریم

خبر

استان ها
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نکته

1- خود را جاي طرف مقابل بگذاريد. 
2-ســوال هاي خوب بپرســيد و خوب گوش بدهيد تــا اطلاعات 

دقيق تري به دست آوريد. 

3-به منفعت هاي پنهان درپشت خواسته هاي مطرح شده توجه كنيد. 
4-بگذاريد نخستين پيشنهاد را طرف مقابل مطرح كند. 

5-تك بعدي برخورد نكنيد و خود را براي ارائه پيشنهادهاي جديد آماده  سازيد. 

6- به اين نكته توجه كنيد كه اگر مذاكره به نتيجه مطلوب نرسد، شما 
چه جايگزين هايي داريد.

7-احساس برنده بودن را در طرف مقابل ايجاد كنيد.

7 اصل طلايي براي موفقيت در مذاكره
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نقل و انتقال لنج باری 
به شماره ثبت 12289- بندرعباس

نوبت سوم
به استناد رونوشت سند شماره 30638 مورخ 1403/08/07  با شناسه سند 140311455158000047 دفتر 
اسناد رسمي 56 تیاب آقای عبدالفتاح ملاحی فرزند عیسی تمامی شش دانگ سهام خود در مالکیت لنج 
باری به شماره ثبت 12289- بندرعباس را به آقای عیسی ملاحی فرزند ابراهیم انتقال قطعي داده است.

مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایی ایران آگهی می گردد.
شناسه آگهی 1851971

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای بدون ارزیابی کیفی –  نوبت دوم
اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراسان جنوبی در نظر دارد مناقصه های عمومی به شــرح ذيل را فی مابين پيمانكاران واجد الشرايط ، از طريق سامانه 

تداركات الكترونيكی دولت ) ستاد ( برگزار نمايد :

مبلغ ضمانت نامه شركت در فرآيند ارجاع كارفهرست بهاء مورد استفادهمبلغ برآوردمدتموضوعشماره

1403/48
مناقصه بهسازی سوله شن و نمك ، تكميل سرويس 
بهداشتی و احداث ســوله انبار تجهيزات و مصالح 

راهدارخانه مركزی زاغه در استان خراسان جنوبی
45.228.516.336 ريال6 ماه

فهرست بهاء رشته  های ابنيه و تاسيسات 
مكانيكی و تاسيسات برقی و توزيع نيروی 

الكتريكی )برق(  سال 1403
2.270.000.000 ريال

ضمانتنامه شركت در فرآيند ارجاع كار ميبايست به يكی از دو روش ذيل اخذ و در سامانه ستاد بارگذاری و به صورت فيزيكی تحويل دستگاه مناقصه گزار گردد:
الف- ضمانتنامه بانكی معادل مبلغ فوق در وجه اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خراسان جنوبی 

ب- فيش بانكی واريز وجه نقد معادل مبلغ فوق به حساب مندرج در اسناد مناقصه به نام تمركز وجوه سپرده اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خراسان جنوبي نزد شعب بانك 
ملي ايران ، مدت اعتبار ضمانتنامه بانكی بايد حداقل سه ماه پس از افتتاح پيشنهادها بوده و برای سه ماه ديگر نيز قابل تمديد باشد. 

كليه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايی پاكت ها از طريق درگاه سامانه تداركات الكترونيكی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد 
شد و لازم است مناقصه گران درصورت عدم عضويت قبلی ، مراحل ثبت نام در سايت مذكور و دريافت گواهی امضای الكترونيكی را جهت شركت در مناقصه محقق سازند .

شرايط مناقصه گران :
جهت مناقصه های ) 1403/48 ( پيمانكاران حقوقی دارای حداقل رتبه 5 رشته ابنيه و دارای ظرفيت آزاد ، مجاز به شركت در فراخوان مناقصه می باشند.

مهلت زمانی دريافت اسناد مناقصه فوق از سامانه ستاد : ساعت 12/00 روز دو شنبه تاريخ 1403/10/17  لغايت ساعت 12/00 روز شنبه تاريخ 1403/10/22 
مهلت زمانی ارائه پيشنهاد مناقصه فوق از سامانه ستاد : ساعت 12/00 روز يك شنبه تاريخ  1403/11/07

زمان بازگشايی پاكت مناقصه فوق از طريق سامانه ستاد : ساعت 08/30 صبح روز دو شنبه  تاريخ 1403/11/08
آدرس و اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكت ها :

آدرس : خراسان جنوبی – بيرجند – خيابان غفاری – نبش غفاری 25 – اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراسان جنوبی        شماره تماس : 9-32342137-056     كد پستی : 9717833115  
متقاضيان می توانند براي كسب اطلاعات بيشتر و دريافت آگهي مناقصه به پايگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات به آدرس http://iets.mporg.ir و سايت اينترنتی اداره كل راهداری و 

حمل و نقل جاده ای استان خراسان جنوبی به آدرس  http://khorasan-south.rmto.ir رجوع نمائيد.
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراسان جنوبی

شناسه آگهی 1859101

آگهی مزایده اجرایی شماره 5003003730000019
اداره كل شيلات هرمزگان در نظر دارد  اجاره بندر صيادی  لاوان  را از طريق مزايده عمومی و با جزئيات مندرج در اســناد مزايده،  با بهره گيری از سامانه تداركات 

الكترونيكی دولت)www.setadiran.ir( با شماره مزايده     5003003730000019  به صورت الكترونيكی واگذار نمايد.  
زمان انتشار در سايت : 1403/10/17تاريخ و ساعت08:00   

 مهلت دريافت اسناد مزايده: 1403/10/22تاريخ و ساعت12:00      
تاريخ بازديد :  1403/10/17تاريخ  لغايت 26 /1403/10                           

  آخرين مهلت ارسال پيشنهاد قيمت :1403/11/03 تاريخ و ساعت11:00 
 زمان بازگشايی: 1403/11/03 تاريخ و ساعت12:00 

زمان اعلام به برنده : 1403/11/03 تاريخ و ساعت14:00
شرایط عمومی و توضیحات برگزاری مزایده دستگاه اجرای  در شرایط مزایده ذکر شده است

ضمنا رعايت موارد ذيل الزامی می باشد:  
1- برگزاری مزايده صرفا از طريق سامانه تداركات الكترونيكی دولت ميباشد و كليه مراحل فرآيند مزايده شامل خريد و دريافت  اسناد مزايده (در صورت جود هزينه مربوطه)، پرداخت تضمين 

شركت در مزايده (وديعه)، ارسال پيشنهاد قيمت و اطلاع از وضعيت برنده بودن مزايده گران محترم از اين طريق امكان پذير می باشد.  
2- كليه اطلاعات  موارد اجاره  شامل مشخصات، شرايط و نحوه  اجاره  در برد اعلان عمومی سامانه مزايده قابل مشاهده و بررسی و انتخاب می باشد.  

3- علاقمندان به شركت در مزايده می بايست جهت ثبت نام و دريافت گواهی الكترونيكی )توكن( با شماره های ذيل تماس حاصل نمايند :  
مركز پشتيبانی و راهبری: 1456  

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام ساير استان  ها، درسايت سامانه  )www.setadiran.ir(  بخش  "ثبت نام/پروفايل مزايده گر" موجود است.
اداره کل شیلات هرمزگان

شناسه آگهی 1860483

تبليغات 
خلاق

هزينه فرصت از دست رفته به 
چه معني است؟

هزينه فرصت، هزينه فرصت سرمايه يا هزينه 
 opportunity( فرصت از دســت رفتــه
cost(، بــه معنــي هزينه هاي ناشــي از رد 
 بهتريــن گزينــه جايگزين در هنــگام اخذ 

يك تصميم است. 
 محدوديت در منابع و زمان، مهم ترين دلايل 
براي انجــام هزينه فرصت هســتند. از اينرو 
تقريبا تمام تصميم ها بــه نوعي دربرگيرنده 
هزينه فرصت هستند، البته بيشتر اوقات در 
اقتصاد هزينه فرصت در پروژه هاي اقتصادي 
مطرح مي شــود و هدف اصلي از طرح آن نيز 

بررسي تخصيص بهينه منابع موجود است. 
مفهوم هزينه فرصت نقش مهمي را در تضمين 
اينكه منابع كميــاب به صــورت كارا مورد 
اســتفاده قرار گرفته اند يا نه، بازي مي كند. 
بنابراين محدود بــه هزينه هاي پولي يا مالي 
نمي شود و هر چيزي كه داراي ارزش بوده و 
از آن صرف نظر شده باشد، مي تواند به عنوان 
هزينه فرصت تلقي شود. از آن جمله مي توان 
به هزينه واقعي محصول صرف نظر شده، زمان 

يا تفريح از دست رفته اشاره كرد. 

ليزينگ به چه معني است؟
ليزينــگ عبارت اســت از يك رشــته فعاليت 
اعتباري كاملا تخصصــي مبتني بر روش اجاره 
كه در آن نوعي قرارداد بــا توافق ميان دو نفر يا 
بيشتر اعم از اشــخاص حقيقي يا حقوقي براي 
بهره برداري از عين يا منفعت كالاي سرمايه اي 
يا مصرفي بادوام كــه از قابليت اجاره برخوردار 
باشند، منعقد مي شــود. اين روش مجموعه اي 
از مبادلات اقتصادي مشــتمل بر خريد، اجاره 
و نهايتــا فــروش )تمليــك( را در برمي گيرد. 
 ليزينگ انواع مختلف دارد كــه مهم ترين آنها 

عبارتند از: 
 1-ليزينگ عملياتي

 2- ليزينگ مالي 
 3 - ليزينگ فروش و اجاره مجدد

اورژانس کسب و کار

اصطلاحات

مهارت 

خلاقيــت خصيصه مديراني اســت كــه جرات 
خطركردن دارند. بــراي انجام كارهاي خلاقانه و 
نو، كم و بيش بايد دســت به ريسك كردن هاي 
حساب شــده زد ولي كارهاي عادي را مي توان 

بدون خطركردن آنچناني انجام داد. 
 مدير حرفه اي در هيچ عرصــه اي، چه علم و چه 
بازار بورس و... به دنبال »موفقيت پنجاه پنجاه« 
نيست. برعكس جوياي موقعيتي است كه در آن 
بتوانــد كاري كند تا دانش برتر به بار نشســته و 
سهم بيشتري كســب كند و اين گاهي مي تواند 
حاصل پشــتكار در كسب ســهم هايي، بيش از 
افراد ديگر باشــد و گاهي هم مي تواند تصادفي 
حاصل شــود اما هرگونه كه حاصل شود، عنصر 

 خطر به كلي حذف نمي شود و بايد گاهي دست
 به خطر زد. 

عملكرد خلاق مســتلزم دست زدن به خطرهاي 
حساب شده هم هست كه در آنها، دقت محاسبات 
بر دانش برتر استوار شده است. قبول خطر هميشه 
با شناخت خطرات، تجزيه و تحليل آنها بر مبناي 
ميزان اثرگذاري بر ســازمان شــروع مي شود و 
مديران خلاق بر مبناي اطلاعات جمع آوري شده 
و آگاهي، به ارزيابي ريســك مي پردازند. سپس 

تصميم گيري و خطر مي كنند. 
بســياري از مديران ريســك نمي كنند چون از 
شكست مي ترسند اما اگر شــما يك مدير موفق 

هستيد، بايد از خود بپرسيد: 

 آيــا اين كار ارزش ريســك كــردن دارد؟ و اگر 
تشخيص داديد كه فوايد آن كار بيشتر از خطرات 
احتمالي آن است، بايد بتوانيد سايرين را هم قانع 

و هدايت كنيد. 
هميشه مديراني كه بيشترين ريسك را مي كنند، 
از امن ترين موقعيت ها نيز برخوردارند. اگر خطر 
را بررســي كرده ايد و تشخيص داده ايد كه ارزش 
ريســك كردن دارد، بايــد بتوانيد بــر اين مانع 
ذهني غلبه كنيــد. اگر اين كار براي تان دشــوار 
اســت، طرح ريزي كنيــد. هرچــه آمادگي تان 
 بيشتر باشــد، موقعيت هم براي تان كم خطرتر 

خواهد بود. 
@PracticalManagement

گاهي خطر كنيد
2 شگرد استيو جابز براي بازدهي بيشتر جلسات

كسب و كارهاي آمريكايي به دليل اشتباهاتي كه 
در جلسات كاري شان مرتكب مي شوند، سالانه 
چيزي نزديك به 37 ميليارد دلار ضرر مي كنند 
اما اســتيو جابز خوب مراقب بود تا اپل جزو اين 
شركت ها نباشــد. در ادامه قصد داريم 3 راهكار 
عجيب و غريب اين مديرعامل افسانه اي را براي 

بالا بردن بازدهي جلسات كاري بررسي كنيم: 
1. جلسات را تا حد ممکن خلوت نگه مي داشت

كن سيگل، همكار قديمي جابز، در كتاب معروفش »به طرز وحشتناكي ساده«، 
توضيح داده كه روش كار استيو به چه شــكل بوده است. در يكي از داستان هاي 
كتاب مي خوانيم كه جابز تصميم گرفته بود با آژانس تبليغاتي اپل جلسات هفتگي 
برگزار كند. در يكي از اين جلســات يك مرتبه يك عضو تازه وارد ديد. ســيگل 
مي نويسد:  استيو خشكش زد. نگاهش روي آن خانم كه تنها مورد غيرعادي اتاق 
بود ،ثابت شد و گفت: »ببخشيد شــما؟« لوري در كمال آرامش توضيح داد كه 
در پروژه هاي بازاريابي شركت نقش دارد و به همين دليل به جلسه دعوت شده 
اســت. جابز به صحبتش گوش داد اما محترمانه از لوري خواهش كرد تا جلسه 
 را ترك كند: »ازتون ممنونم ولي به نظرم در اين جلســه بــه حضورتون نيازي
 نيست.«جالب اينجاست كه جابز درباره خودش هم تا همين حد سختگير بود، مثلا 
يك بار كه باراك اوباما از جابز دعوت كرده بود تا به همراه عده اي از غول هاي دنياي 
تكنولوژي در محفلي گرد هم جمع شوند، استيو دعوت رئيس جمهوری را رد كرد 

چون احساس مي كرد به حضورش نيازي نيست. 

2. مطمئن مي شد مسئولیت هرکدام از آیتم هاي موجود در دستور 
کار به شخص خاصي واگذار شده است

آدام لاشينسكي در يكي از مستندهايش كه سال 2011 درباره فرهنگ سازماني 
اپل تهيه كرده بود، تعدادي از پروسه هاي رسمي مورداستفاده جابز كه باعث شده 
بودند اپل به يكي از ارزشمندترين شركت هاي جهان تبديل شود را مورد بررسي 
دقيق قرار داده بود. يكي از اصولي ترين مفاهيم براي جابز، اين بود كه افراد بابت 
وظايف شان پاسخگو باشــند، درواقع فرايندها طوري تعريف مي شدند كه همه 
مي دانستند هركس مسئول چه كاري است. لاشينسكي تعريف مي كند: »داخل 
 ،DRI :شركت اپل، حتي براي اين مفهوم، يك اصطلاح تخصصي هم ابداع كرده اند
يا فرد مسئول مستقيم، معمولا در جلسات كاري هم نام فرد مسئول مستقيم يا 
DRI را در برابر مسئوليتي كه بر عهده دارد، در دستوركار مي نويسند تا همه بدانند 
هر مسئوليتي بر دوش چه كسي است.«يكي از كارمندان سابق اپل مي گويد: در 
بيشتر جلسات كاري اپل كه بهره وري بالايي هم دارند، دستوركار وجود دارد. در 
برابر هر كار هم نام DRI يا فرد مسئول مستقيم آن نوشته شده است. معمولا در 
اپل اگر به دنبال مسئول اصلي پروژه خاصي باشيم، اين عبارت را زياد مي شنويم: 
»DRI اين پروژه چه كسی است؟«اين فرايند به ويژه براي كسب و كارهاي نوپا 
بازدهي بسيار بالايي دارد. گلوريا لين كه قبلا در تيم آيپاد اپل كار مي كرد و با اين 
سيستم آشنا بود، بعد از اينكه سرپرستي تيم محصولات شركت Flipboard را 
برعهده گرفت، اين شيوه كاري را با خودش به آنجا منتقل كرد و بسيار هم موفق 
شد. گلوريا در سايت Quora نوشــته: »يكي از ويژگي هاي شركت هايي كه به 
سرعت رشد مي كنند، اين است كه با وجود اينكه هزاران كار براي انجام دادن وجود 
دارد، كارهاي حياتي به دليل بي مسئوليت بودن افراد به تعويق نمي افتند. دليل 
اصلي اين است كه كاركنان واقعا مشغله كاري دارند. البته اگر شغل مان را مثل فرزند 
دلبندمان دوست داشته باشيم، با جان و دل به آن اهميت مي دهيم و برنامه ريزي 

مي كنيم تا كاري از دست مان در نرود.«

آموزش

چه در املاك و مستغلات، سهام و چيزي شبيه به اينها 
سرمايه گذاري كنيد و چه دست به سرمايه گذاري هاي 
خطرپذير بزنيد، بايد چند ويژگي را براي موفق شدن 
و ثروت ساختن داشته باشيد و از آن جايي كه برخي 
از اين ويژگي ها به طور ذاتي در شما وجود ندارند، بر 
خلاف باور متداول خودتان مي توانيد آنها را بياموزيد. 
آدم هاي ثروتمند با همديگر فرق دارند. برخي از صفر 
شروع كرده و براي پيروز شدن سخت تلاش مي كنند، 
در حالي كه بقيه پايه و بنياني قوي دريافت مي كنند 
و دارايي شان را به حداكثر مي رســانند. هرچه كه 
باشد، همه ثروت سازان و سرمايه گذاران موفق بايد 

ويژگي هاي زير را داشته باشند: 

1. صبر
چنانچه »گرين رزيدنشــال«، شركت مديريتي املاك 
مستقر در شهر هيوستون، مي نويسد: »شايد مهم ترين 
چيزي كه بايد درباره سرمايه گذاري املاك و مستغلات به 
خاطر داشته باشيم، اين باشد كه عجله تقريبا هميشه منجر 
به اشتباهات عمده مي شود. گاهي اوقات اين اشتباهات 
باعث مي شوند درآمد كمي را از دست بدهيد و گاهي به 
حدي بزرگ خواهند بود كه بايد بنشينيد و خسارت وارده 
را حساب و ميدان را ترك كنيد.  چه در املاك و مستغلات 
سرمايه گذاري كنيد و چه در بازار ســهام، صبور بودن 
بي نهايت مهم است. اگر هر فرصتي كه پيش مي آيد را با 
كمال ميل بپذيريد- يا با نخستين مشكلي كه رخ مي نمايد، 
كنار بكشــيد- قطعا پول زيادي را از دست خواهيد داد. 
سرمايه گذاران موفق مي دانند چه زماني حركت كنند اما 

در هنر صبر كردن نيز، استاد هستند. 

2. میل به یادگیري
يكي از عالي ترين نقل قول هاي كل اعصار متعلق به 

بنيامين فرانكلين است كه گفت: »سرمايه گذاري در 
دانش هميشه بيشترين سود را حاصل مي كند.« به 
عبارت ديگر، هيچ چيز به اندازه دانش براي انسان سود 
و منفعت حاصل نمي كند. موفق ترين ثروت سازان 
آنهايي هستند كه صرفا ميل به يادگيري دارند. اين 
بدان معنا نيست كه بايد مدام به صورت رسمي به 
دنبال تحصيل علم باشيد، بلكه بايد دائما خود را در 
موقعيت هايي قرار  دهيد كه مدام پيشرفت كنيد. براي 
بسياري از آدم ها، يكي از اين موقعيت ها مي تواند بودن 
در ميان آدم هاي درست باشد. اگر هميشه خود را در 
ميان آنهايي كه ماهرتر و آگاه تر از خودتان هستند، 
قرار بدهيد، مي توانيد نــكات ظريف و مهارت هايي 
كسب كنيد كه هرگز به خودي خود نمي توانستيد 
به دســت آوريد. نقطه مقابل ميل بــه يادگيري، 
 غرور اســت، چيزي كه مي تواند شــما را به عنوان

 يك سرمايه گذار به تباهي بكشاند. زماني كه پذيراي 
يادگيري باشيد، به طور طبيعي شكست دادن غرور را 

كه كاري چالش برانگيز است، شروع مي كنيد. 
فرانكلين افكاري نيز درباره غرور داشته است: »شايد 
در واقعيت رام كردن هيچ كدام از احساسات ما به اندازه 
غرور دشوار نباشد. آن را پنهان كنيد، با آن بجنگيد، 
سركوبش كنيد، فروبنشانيد ش، هرچقدر دوست 
داريد، آزارش دهيد اما باز هم زنــده خواهد ماند و 
هميشه و در همه حال عرض اندام خواهد كرد و خود را 
نشان خواهد داد. هرچند اگر هميشه در برابر يادگيري 
پذيرا باشيد، مي توانيد غرور را تا حد ممكن رام كنيد. «

3. توانایي سانســور کردن فشارها و 
شایعات

همانطوري كــه در زندگي حرفــه اي خود پيش 
مي رويد و كســب ثروتي قابل ملاحظــه را آغاز 

مي كنيد، متوجه خواهيد شــد كه درك شــما 
از ثروتمنــد بــودن و موفقيت چقــدر متفاوت 
از واقعيت بوده اســت، در حالي كــه موفق بودن 
 مزايــاي زيــادي دارد، بايد متوجه باشــيد كه

 يك موقعيت ارتقا يافته با استرس ها و فشارهاي 
ناگذرايي كه قبلا وجود نداشت، همراه است. 

آنهايي كه نمي توانند اين فشــار را سانســور كنند 
و قيل وقال و شــايعات را ناديده بگيرنــد، به مدت 
طولاني موفق نخواهند بود. آنها نهايتا در اثر استرس، 
تصميماتي احمقانه اتخــاذ مي كنند اما آنهايي كه 
ياد مي گيرند از چشــم بند اســتفاده كنند و روي 
موضوعات مهم تمركز كنند، خــود را در موقعيت 

كسب پيروزي هاي طولاني مدت قرار مي دهند. 

4. توانایي اجتناب از میانبرها
كلاهبرداري هاي زيادي در زمينه سرمايه گذاري رخ 
مي دهد و هرچند سرمايه گذاران تازه كار اغلب در دام 
آنها مي افتند، براي ثروت سازان باتجربه نيز رويارويي 
با اين كلاهبرداري ها چندان غيرمعمول نيست. وقتي 
كم كم شــهرتي به هم مي زنيد، در مركز توجه قرار 
مي گيريد. آدم ها شروع مي كنند به ارائه ايده و راهكار 
كه البته بسياري از آنها كلاهبرداري است. شما بايد 
براي اجتناب از پيشنهادات آنها به اندازه كافي قاطع 
باشيد. چنانچه احتمالا از قبل مي دانيد، هيچ ميانبري 
براي كسب ثروت وجود ندارد. شما نمي توانيد يك روز 
صبح بيدار شويد و ناگهان ميليون ها دلار پول به دست 
بياوريد، مگر اينكه در قرعه كشي برنده شويد. هرچند 
منابع معتبر زيادي به شما خواهند گفت كه آخرين 
اطلاعات مربوط به كسب ميليون ها دلار نزد آنهاست 
اما بيشترشان كاملا اشتباه هستند. قاطعيت براي رد 

اين ميانبرها، ويژگي ثروت سازان بسيار موفق است. 

ویژگي  های ثروت سازان و ســــرمایه گذاران موفق


